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Dla Śpiącej Królewny

Titanik odpłynął 
od Jedności

Mała Alicja śpi od urodzenia. Wybudza się tylko na krótkie 
momenty. Czemu? Nikt nie wie. Potrzebne są pieniądze  
na rehabilitację, na leczenie, ale także na diagnozę, bo trudno 
leczyć Alicję, nie wiedząc, co dokładnie jej dolega.

\\\ PIASECZNO A licja jest pierwszym dzieckiem Ża-
nety i Tomka Rowińskich. Dzisiaj 

ma 10 miesięcy.
– Ciąża przebiegała prawidłowo, ale 

poród się skomplikował. Ala urodziła się 
przez cesarskie cięcie, nie oddychała, 
dostała 2 punkty – mówi Żaneta. – Nie-
którzy lekarze nie dawali jej większych 
szans na przeżycie – dodaje.

Alicja przeżyła, ale śpi. Czasem kilka 
dni bez wybudzenia. 

– Na szczęście je, ale i tak dopiero 
wskoczyła w siatki centylowe – mówią 
jej rodzice.

Alicja wygląda jak marzenie, słodkie 
śpiące niemowlę. Dla rodziców Ali ten 
sen to koszmar. Nie wiadomo co ozna-
cza, ale coś na pewno.

Nad Puławską od kilku dni wisi baner, który zaprasza na Lodowatą Niedzielę

Zgodnie z projektem umowy budynek ma być gotowy na koniec 2018 r.

Titanik od strony budynku przy Sikorskiego 1

Igrzyska 
na kredyt

\\\ PIASECZNO

Radni zdecydowali  
o dołożeniu na budowę Centrum 
Edukacyjno-Multimedialnego 
kolejnych środków – 14,1 mln 
złotych. Są więc szanse,  
że projekt doczeka się w końcu 
realizacji.

J ak pisaliśmy w poprzednim nume-
rze, przetarg pokazał, że zabezpie-

czone na tę inwestycję środki są nie-
wystarczające.

\\\ PIASECZNO

Mieszkańcy bloku przy 
Sikorskiego 1A zdecydowali  
w poniedziałek, że nie chcą 
dalej być w SM „Jedność”  
i w obecności notariusza 
utworzyli Wspólnotę 
Mieszkaniową „Titanik”.  
Czy po 17 latach los Titanika 
zaczyna się odwracać?

J eden z dawnych dowcipów Piaseczna 
brzmiał: „Po co Jedność wybudowała 

Titanika? Bo Piaseczno też chciało mieć 
swoją starówkę”. Na pewno nie śmie-
szył on mieszkańców tego najbardziej 
niezwykłego budynku Piaseczna i za-
pewne jednego z bardziej wyjątkowych 
w Polsce. Miał być najnowocześniejszy 
na osiedlu, a w kilka lat stał się ruiną.

\\\   Multi-Hekk vs. „Jedność” 
vs. mieszkańcy

Mieszkańcy usiłowali walczyć z in-
westorem, czyli ze Spółdzielnią Miesz-
kaniową „Jedność”, i z wykonawcą, czyli 
z firmą Multi-Hekk. To jednak wyko-
nawca zawalczył z inwestorem i wygrał 
w sądzie 2 miliony złotych, a inwestor 
obciążył połową tego długu mieszkań-
ców, podwyższając im czynsze prawie 
o 70%. Oni natomiast zostali zmuszeni 
do zamieszkania w budynku, który się 
sypał, pękał i przeciekał od początku 
swojego istnienia. W 2008 mieszkań-
cy myśleli, że Spółdzielnia przystąpiła 
do tak długo oczekiwanego remontu. 
Ta jednak wyremontowała tylko część 
parteru, aby podnająć lokale usługowe. 
Mnogość stylów architektonicznych, 
jego bryła i gabaryty, a do tego wesołe 
kolory, podwyższają tylko poziom ab-
surdu tej historii. 
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Na terenie Mazowieckiego 
Centrum Rehabilitacji STOCER 
przy ul. Wierzejewskiego 
12 została zainstalowana 
nowoczesna stacja pomiaru 
jakości powietrza w gminie 
Konstancin-Jeziorna. Jak na 
razie to jedyna taka aktywna 
stacja na terenie powiatu 
piaseczyńskiego.

J ak czytamy na stronie internetowej 
gminy, teraz każdy może na bieżąco 

śledzić stan powietrza, którym oddy-
chamy, także poprzez aplikację na swo-
im telefonie komórkowym.

Stacja realizuje pomiary metodą 
automatyczną. Jest włączona do sy-
stemu monitoringu jakości powietrza 
prowadzonego przez Mazowiecki Wo-
jewódzki inspektorat Ochrony Środo-
wiska, co oznacza, iż wyniki pomiarów 
zamieszczane są na bieżąco na stronach 
internetowych prowadzonych przez in-

spektorat. Stacja podaje wyniki pomia-
rów pyłu zawieszonego PM10 oraz pyłu 
zawieszonego PM2,5, C6H6 – benzenu, 
CO – tlenku węgla, NO2 – dwutlenku 
azotu, SO2 – dwutlenku siarki, O3 – ozo-
nu oraz NOx – tlenków azotu.

Obecnie zatem wystarczy wejść na 
stronę sojp.dacsystem.pl (gdzie poka-
zywane są bieżące wskazania i wykresy 
czasowe) oraz sojp.wios.warszawa.pl. 
Dostępna jest także aplikacja mobil-
na „Jakość powietrza w Polsce”, którą 
można pobrać z Google Play lub App 
Store, pokazująca dane z konstanciń-
skiej stacji.

Warto przypomnieć, że bardzo zła 
jakość powietrza jest wówczas, kiedy 
PM10 przekracza 200 µg/m3, a PM2,5 
120 µg/m3. W takiej sytuacji wszelka 
aktywność na zewnątrz jest odradzana, 
a osoby szczególnie narażone na ryzyko 
(czyli dzieci, osoby starsze i te z cho-
robami serca oraz dróg oddechowych, 
astmatycy) nie powinny w ogóle wy-
chodzić na zewnątrz. 

Piotr Włodarczyk

Każdy może sprawdzić 
jakość powietrza\\\ PIASECZNO

Radni dali burmistrzowi 
pieniądze i zgodę na 
współpracę z GDDKiA  
w kwestii usprawnienia ruchu 
na ul. Puławskiej.

J esienne wielostronne debaty nad 
kwestią usprawnienia ruchu na naj-

trudniejszym piaseczyńskim odcinku 
ul. Puławskiej przeradzają się w kon-
kretne działania. zgodnie z wcześniej-
szymi deklaracjami 4 miliony złotych 
na inwestycję, która ma na celu posze-
rzenie odcinka ul. Puławskiej między 
ul. Energetyczną a ul. Okulickiego do 
trzech pasów ruchu oraz usprawnie-
nie komunikacji na skrzyżowaniu przy 
laminie, radni zapisali w budżecie  
na 2017 rok. Bez wsparcia gminy in- 
westycja ta nie miałaby szans na szyb-
kie podjęcie ze względu na brak wy-
starczających środków w budżecie 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 
Autostrad.

Na sesji w ubiegłym tygodniu radni 
dali burmistrzowi również zgodę do 
podpisania stosownych porozumień z 
GDDKiA. Wówczas zarządca DK79 bę-

dzie mógł podjąć procedurę przetargo-
wą na opracowanie projektu technicz-
nego. Koncepcja zakłada poszerzenie 

„wąskiego gardła” Puławskiej o trzeci 
pas ruchu kosztem pasa zieleni, co 
pozwoli pozostać w pasie drogi, a tym 
samym nie skomplikuje i nie wydłuży 
procedur. Dodatkowym problemem 
jest bowiem istniejący na tym odcinku 
wiadukt, którego nie będzie trzeba po-
szerzać. Optymistyczne prognozy mó-
wią o realizacji tego zadania w ciągu 
najbliższych dwóch lat. 

Joanna Ferlian

Trzeci pas za 4 miliony

\\\ P0wIAT NA SygNAlE

\\\   Policjanci z Tarczyna otrzymali 
zgłoszenie o wyłudzeniu pieniędzy. 
Ofiarą padła starsza kobieta, do której 
zgłosił się fałszywy „wnuczek”. zabrał 
kobiecie 20 tys. zł. Policja apeluje o roz- 
wagę. Przestępcy często dzwonią do 
swoich ofiar i podają się za członka rodzi- 
ny bądź policjanta. W przypadku ja- 
kichkolwiek podejrzeń lub wątpliwości 
funkcjonariusze proszą o natychmia- 
stowe powiadomienie policji pod nu-
merami alarmowymi 997 lub 112 (z tele-
fonów komórkowych) albo całodobowo 

bezpośrednio do dyżurnego Komendy 
Policji w Piasecznie, pod numerem  
telefonu 22 60 45 213.

\\\   Pod koniec grudnia w jednym 
z supermarketów doszło do próby 
kradzieży. Mężczyzna próbował wynieść 
ze sklepu alkohol, nie płacąc za niego. 
zauważyła go jedna z ekspedientek. 
Gdy zwróciła mu uwagę, mężczyzna 
zaczął ją wyzywać, następnie rzucił w 
nią butelką i zagroził pozbawieniem 
życia. Mężczyzna został zatrzymany 
w poniedziałkowy ranek we własnym 
domu przez funkcjonariuszy z Kon-
stancina-Jeziorny. Grozi mu do dwóch 
lat pozbawienia wolności.

\\\   Od grudnia ktoś niszczył przystanki 
komunikacji miejskiej zlokalizowane 
na terenie miasta i gminy Konstancin-
Jeziorna. Łącznie zniszczono 17 przys-
tanków, wybijając z nich szyby. Gmina 
oszacowała straty na niemal 20 tys. zł. 
W poniedziałkowy poranek policjanci 
wytypowali mężczyzn podejrzewanych 
o dokonanie zniszczeń. Są nimi 24-latek 
i jego 20-letni znajomy. Grozi im do 5 lat 
pozbawienia wolności.

\\\   „Poznaj i zrozum ryzyko” – służba 
więzienna i policjanci z Piaseczna o 
odpowiedzialności, ochronie i zachow-
aniu uczestników ruchu drogowego. 
Właśnie te tematy poruszano podczas 
spotkania w zespole Szkół Publicznych 
nr 2 im. Emilii Plater w Piasecznie. Na 
prelekcji było ponad 300 uczniów. 
Nowa formuła programu  „Poznaj i zro- 
zum ryzyko” to kampania społeczna skie- 
rowana do przyszłych i początkujących 
kierowców, ale również piratów dro-
gowych, którzy zbieranie punktów 
karnych traktują jako hobby. Polic-
janci z Piaseczna wspólnie ze Służbą 
Więzienną na terenie powiatu piase- 
czyńskiego po raz pierwszy w tym 
roku zorganizowali spotkanie w nowej 
formule. Omówiono m.in.: przyczyny 
wypadków drogowych, najczęściej 
lekceważone przepisy ruchu drogowe-
go, konsekwencje ich łamania oraz 
sytuacja społeczno-prawną sprawców 
wypadków, z uwzględnieniem tych, 
którzy spowodowali wypadki ze skut-
kiem śmiertelnym.

Na podstawie 
KPP Piaseczno

Najważniejsze skrzyżowanie w Piasecznie od lat czeka na nowe rozwiazania

Zamknięty od sierpnia przejazd, stanie się za miesiąc przejezdny?

\\\ PIASECZNO, URSyNÓw

PKP zapowiada, że w marcu 
będziemy mogli przejechać 
Karczunkowską.

P o rozpoczęciu budowy wiaduktu w 
ciągu ulicy Karczunkowskiej wyko-

nawca utworzy zapowiadany tymczaso-
wy przejazd. Ma to nastąpić do końca 
lutego. Oznacza to, że od marca powin-
niśmy móc przejechać przez zamkniętą 
od sierpnia ulica Karczunkowską. 

PKP zapowiada także na dzisiaj ot-
warcie przejazdu w Piasecznie na złą-

czeniu ulicy Orężnej i Jana Pawła ii. Na 
wiosnę planowane jest jednak ponowne 
zamknięcie przejazdu, tym razem na 2 
tygodnie.

Wówczas powinien już być otwar-
ty wiadukt na Alei Kalin w Piasecznie, 
dzięki temu może nie dojdzie do tak 
dramatycznego paraliżu miasta jak 
przy obecnym zamknięciu przejazdu 
na Orężnej. W tym tygodniu wykonaw-
ca rozpoczął porządkowanie terenu na 
wiadukcie. Do otwarcia wiaduktu dla 
użytkowników potrzebne będzie po-
zwolenie na użytkowanie obiektu.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

W marcu przejedziemy 
Karczunkowską

Koncepcja zakłada 
poszerzenie „wąskiego 

gardła” Puławskiej  
o trzeci pas ruchu 

kosztem pasa zieleni
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Do 28 lutego można składać 
wnioski o realizację zadania 
publicznego. 

i nicjatywa lokalna 2017 to forma 
wykonywania zadań publicznych, 

które samorząd realizuje wspólnie z 
mieszkańcami – na podstawie ich po-
mysłów. Mogą oni zgłaszać propozycje 
przedsięwzięć odnoszących się miedzy 
innymi do: działalności charytatywnej, 
edukacji i oświaty, działalności w sferze 
kultury fizycznej, ochrony przyrody czy 
bezpieczeństwa publicznego, a także 

budowy, rozbudowy lub remontu dróg, 
kanalizacji, sieci wodociągowej stano-
wiących własność gminy.

Wniosek można przygotować sa-
modzielnie bądź za pośrednictwem 
lokalnej organizacji pozarządowej. Na-
leży go złożyć do 28 lutego 2017 roku w 
kancelarii urzędu Miasta i Gminy Kon-
stancin-Jeziorna. Do 17 marca wnioski 
zostaną rozpatrzone przez zespół, który 
powoła burmistrz. formularze znajdują 
się na stronie internetowej gminy.

Do warunków realizacji inicjatywy 
należy jej społeczna przydatność oraz 
wartość wkładu mieszkańców (np. za-
angażowanie w pracę lub wkład rzeczo-
wy). urząd nie przekazuje na inicjatywę 
lokalną bezpośrednio pieniędzy – dota-
cji. Może natomiast kupić np. materiały, 
zamówić usługi specjalistów lub udo-
stępnić odpowiedni sprzęt. W tym roku 
na inicjatywy lokalne gmina przeznaczy 
70 tysięcy złotych.

Rafał Lipski

Najniższa oferta opiewa bowiem na 
49,7 mln złotych, podczas gdy w ciągu 
najbliższych dwóch lat samorząd zamie-
rzał na nią wydać 37,3 mln złotych. 

zważywszy na wynik przetargu 
burmistrz zdzisław lis zwrócił się więc 
do radnych z prośbą o wpisanie dla tej 
najdroższej w historii Piaseczna inwe-
stycji dodatkowych 14,1 mln złotych 
w planie wydatków na rok przyszły. 
Środki mają pochodzić z emisji papie-
rów wartościowych. 

\\\   Coraz większy dług
zadłużanie gminy to niewątpliwie 

główny argument przeciw tej decyzji. 
Oczywiście nie obyło się bez długiej dys-
kusji wśród radnych. Większość zdaje 
sobie sprawę z potrzeby budowy no-
wej szkoły, ale jej koszty nie budzą już 
entuzjazmu. 

– My budujemy kombajn, który 
zawiera szkołę – zauważył radny zbi-
gniew Mucha. – za te pieniądze można 
by zbudować dwie szkoły, których po-
trzebujemy – oprócz tej przy osiedlu 
Słowicza również szkołę w Julianowie 
– zauważył. Do rzeczywistości sprowa-
dziła radnego odpowiedzialna za inwe-
stycje wiceburmistrz Anna Bednarska:

– Nie wybudowalibyśmy dwóch 
szkół za tę sumę. 18 mln złotych to 

sumy, które płacimy za rozbudowy ist-
niejących placówek, gdzie większość 
infrastruktury jest już gotowa.

Michał Rosa wypomniał radnym, że 
od początku współdecydowali o osta-
tecznym kształcie tej inwestycji.

– Były różne warianty koncepcji tej 
szkoły i to my wybraliśmy taki, a nie 
inny. Również dlatego, że Piaseczno po-
trzebuje dużej sali do organizowania 
większych spotkań dla mieszkańców 
– zauważył. – i nie wiem jak ci, którzy 
będą przeciw lub wstrzymają się od 
głosu, zamierzają wyjaśnić mieszkań-
com, po co wydaliśmy wiele tysięcy z ich 
pieniędzy na projekt i wiele milionów 
na wykup gruntów pod tę inwestycję 
– podkreślił. 

– Można powiedzieć, że to jest ta-
ka inwestycja „na bogato” – przyznał 
Robert Widz. – Ale taka inwestycja bę-
dzie miała wpływ na to, jak będziemy 
postrzegać to miasto, zwłaszcza ten 
zaniedbany rejon.

– Budujemy coś, co nie jest pierwszą 
potrzebą, oprócz szkoły oczywiście – 
odpowiedział Mucha. – To są igrzyska 
na kredyt i na to się nie zgadzam.

\\\   Mniejsza szkoła
W momencie ogłoszenia reformy 

edukacji budowa CEM stanęła pod zna-

kiem zapytania ze względu na mniej-
sze zapotrzebowanie na sale lekcyjne 
w sytuacji, gdy gminie ma „wypaść” je-
den rocznik uczniów wraz z likwidacją 
gimnazjów. Argumentem za kontynu-
acją tego projektu były właśnie nieba-
gatelne środki, które już na to zadanie 
wydatkowano (ponad 10 mln zł na wy-
kup gruntów oraz prace projektowe). 
Burmistrz zlecił jedynie dostosowanie 
projektu do zmienionych warunków. 
Przestrzeń budynku przeznaczoną pod 
szkołę zredukowano do 18 sal dla oko-
ło 450 uczniów kosztem powiększenia 
części przedszkolnej w związku z obo-
wiązkiem objęcia opieką przedszkolną 
trzylatków (wrzesień 2017). Bez więk-
szych zmian została część przeznaczona 
na zaplecze sportowe oraz kulturalne 
– m.in. duża sala widowiskowa oraz 
biblioteka.

Ostatecznie radni zaakceptowali 
wydatkowanie dodatkowych ponad 14 
milionów złotych na to zadanie siedem-
nastoma głosami za i jednym przeciw 
(zbigniew Mucha). Czy to jednak gwa-
rantuje rychłe rozpoczęcie budowy?

Jak dowiedzieliśmy się od Katarzy-
ny Wypych, przewodniczącej Komisji 
Oświaty i Kultury, komisja przetargowa 
bada obecnie oferty i czeka na ich uzu-
pełnienie. Jeśli któraś z dwóch najtań-
szych ofert spełni wszystkie niezbęd-
ne warunki, są szanse na pozytywne 
zakończenie przetargu i podpisanie 
umowy z wykonawcą. Jeśli jednak tak 
się nie stanie, na kolejnych oferentów 
z przetargu znowu będzie brakowało 
pieniędzy. Pozostaje również kwestia 
potencjalnych odwołań składanych 
przez uczestników przetargu, co znowu 
przedłużyłoby procedurę. Decyzja ko-
misji przetargowej powinna być znana 
w dniu dzisiejszym.

Joanna Ferlian

Inicjatywa 
lokalna

Igrzyska na kredyt

W tym roku  
na inicjatywy lokalne 

gmina przeznaczy  
70 tysięcy złotych W
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Zgodnie z projektem umowy budynek ma być gotowy na koniec 2018 r.

R E K L A M A

R E K L A M A

dokończenie 
ze str. 1

\\\ w SKRÓCIE

Na terenie gminy Piaseczno przeprowadzono inwentaryzację stanowisk archeologicznych wraz z przestrzenną wizualizacją 
danych, które umieszczone zostały na stronie internetowej w Systemie informacji Przestrzennej Gminy Piaseczno. Prace 
trwały od września do grudnia 2016 roku. Mazowiecki Wojewódzki Konserwator zabytków przyznał, że Piaseczno jest 
pierwszą gminą, która wprowadziła najnowsze osiągnięcia w zakresie wektoryzacji i automatyzacji danych o dziedzictwie 
archeologicznym.
Na stronie piaseczno.e-mapa.net w zakładce „Archeologia” dostępne są informacje na temat lokalizacji stref archeologicznych 
i dziejów, których dotyczą. Dane te przydatne będą m.in. dla inwestorów, którzy chcieliby zbudować coś na terenie gminy. 
inwestycje w oznaczonych strefach wymuszają bowiem wystąpienie do Mazowieckiego Wojewódzkiego Konserwatora za-
bytków o wydanie opinii archeologicznej. Nowy system pomoże też w pracy urzędników, którzy po zalogowaniu otrzymują 
szerszy dostęp do niezbędnych informacji, które potrzebne będą m.in. do wypisów i wyrysów z miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego.                                                                                                                           Inf.pras/UMiG Piaseczno
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\\\ POwIAT

ferie spędzane w domu wcale 
nie muszą być nudne. O ciekawe 
propozycje dla uczniów zadbały 
gminy.

W       tym roku dzieci z powiatu pia-
seczyńskiego będą odpoczywać 

od szkoły od 13 do 26 lutego. Co mogą 
robić, by nie nudzić się w tym czasie w 
domu? 

\\\   Szkoły zapewnią  
atrakcje

„Wiemy, że akcja cieszyła się zain-
teresowaniem rodziców w ubiegłym 
roku dlatego też kontynuujemy pro-
gram bezpłatnych zajęć sezonowych w 
ramach akcji ziMA W MiEŚCiE, których 

organizatorem jest Gmina Piaseczno.  
Program adresowany jest do dzieci w 
wieku szkolnym, które chcą w ciekawy, 
aktywny i pełen wrażeń sposób spę-
dzić czas ferii zimowych” – informuje 
na swojej stronie internetowej Gmina 
Piaseczno. Szkoły podstawowe propo-
nują dzieciom m.in. wycieczki do kina, 
pracowni ceramicznej, ogrodu bota-
nicznego czy na kręgle. Poza tym naj-
młodsi będą mogli korzystać ze szkol-
nego sprzętu sportowego, brać udział 
w zajęciach plastycznych i korzystać z 
biblioteki. 

Także w innych gminach szkoły po-
stanowiły zapewnić dzieciom rozryw-
kę, np. w Konstancinie w pierwszym 
tygodniu ferii (13-17 lutego) w zespole 
Szkół nr 1 dzieci będą mogły spędzić 
czas, korzystając z licznych atrakcji. 

\\\   Sportowe ferie
uczniowie z Piaseczna, którzy za-

pisali się do udziału w akcji „Sportowa 
zima w Piasecznie 2017”, będą uczest-
niczyć w zajęć na lodowisku, hali spor-
towej oraz pływalni. Do ich dyspozycji 
będzie również ścianka wspinaczkowa. 
z lodowiska w drugim tygodniu ferii 
skorzystają za darmo także dzieci z 
Konstancina-Jeziorny. Jak poinformo-
wał nas urząd, zapisy na zajęcia nie obo-
wiązują, wystarczy przyjść i dobrze się 
bawić. GOSiR w Konstancinie-Jeziornie 
w pierwszym tygodniu ferii proponuje 
najmłodszym mieszkańcom gry i zaba-
wy, turnieje sportowe, zajęcia relaksa-
cyjne, a dla młodzieży z gimnazjum do-
datkowo treningi z samoobrony. zajęcia 
dla dzieci w czasie ferii organizuje także 
OSiR w Górze Kalwarii.

\\\   Kultura w ferie
Domy Kultury przygotowały bogate 

programy zajęć dla dzieci, które ferie 
spędzają w domach. Ośrodek Kultury 
w Górze Kalwarii zaprasza dzieci do 
uczestnictwa w warsztatach plastycz-
nych i animacjach, zajęciach z ekspe-
rymentami (pierwszy tydzień) oraz 
na seanse filmowe w dwóch turach 
dla dwóch grup wiekowych (drugi ty-
dzień). Dzięki parasolowi licencyjnemu, 
którym objęte jest Kino uciecha, można 
obejrzeć przebojowe filmy zupełnie za 
darmo. Tytuły porannych projekcji dla 
dzieci są już dostępne na facebooku, 

wystarczy dołączyć do grupy filMO-
WE fERiE W KiNiE uCiECHA (można 
ją znaleźć w facebookowej wyszukiwar-
ce). Pokazy filmowe są bezpłatne.

Konstanciński Dom Kultury zapra- 
sza dzieci na zajęcia, których wiodą-
cym motywem będzie hasło „Kolorowo 
i zimowo”. W programie zajęć m.in.: war- 
sztaty etnograficzne, muzyczne i arty-
styczne, gry planszowe, gry i zabawy ru-
chowe, wycieczki autokarowe i piesze, 
lodowisko, gry planszowe, seanse filmo-
we i spektakle teatralne. Każdy tydzień 
będzie miał inny temat przewodni. 

W lesznowoli natomiast dzieci bę-
dą mogły brać udział w zajęciach pla-
stycznych, warsztatach ceramicznych, 
zajęciach teatralnych i filmowych, cze-
kają na nie także karaoke, bajkowe se-
anse i wycieczki. 

\\\   Zapisy
Niektóre szkoły, Domy Kultury 

i Ośrodki Sportu zamknęły już listy 
zapisów. Na chętnych czekają jeszcze 
miejsca na listach rezerwowych. War-
to jednak upewnić się, czy nie zwolni-
ły się jakieś miejsca  w interesujących 
nas placówkach. Rodzice, którzy chcą 
posłać swoje dzieci na ferie organizo-
wane przez gminy, muszą upewnić się 
także, czy ich pociecha spełnia kryteria 
wiekowe danych ośrodków. Niektóre 
szkoły czy ośrodki sportowe organizują 
bowiem zajęcia jedynie dla uczniów klas 
podstawowych. 

zdajemy sobie sprawę, że wymie-
nione przez nas atrakcje to jedynie 
część tego, co oferują gminy. Szczegóło-
we informacje dostępne są na stronach 
urzędów, Domów Kultury i Ośrodków 
Sportu.                                                           AD

Zima w mieście \\\ SPROSTOwANIE

\\\   W artykule „Władza, pieniądze i 
sport” – PP nr 130 (4) z 14.12.2016 
r. pojawiła się informacja: „Jedyna 
dodatkowa forma weryfikacji 
wywiązywania się z zadania to 
ewentualna wizyta urzędnika 
„incognito” na treningu celem 
sprawdzenia, czy rzeczywiście ta-
ki się w danym miejscu odbywa w 
określonym czasie”. Tekst ten po-
jawia się po wypowiedzi Naczel-
nik Referatu Spraw Społecznych 
Mirosławy Goch, co może sugero- 
wać, że urzędniczka jest źródłem 
tej informacji, podczas gdy pocho- 
dziła ona od jednego z radnych. 

– W rzeczywistości procedura 
przewiduje kontrolę na terenie 
klubu na podstawie upoważnienia 
burmistrza (nie „incognito” 
jak sugerował artykuł) celem 
weryfikacji realizacji umowy. 
upoważnienie daje możliwość 
m.in. wglądu w dokumentację 
klubu, sprawdzenie kart zawod-
ników, przedmiotów i sprzętów 
sportowych zakupionych przez 
klub itd. urzędnicy Gminy nie 
dokonują inspekcji „incognito” 
– wyjaśnia Łukasz Wyleziński z 
Biura Promocji i informacji. Na py-
tanie o to, czy urzędnicy z tego up-
rawnienia korzystają, Mirosława 
Goch odpowiedziała: 

– zdarzały się takie kontrole. 
ich wyniki były zaskakująco 
pozytywne – działo się znacznie 
więcej, niż klub deklarował w do-
kumentach.             Joanna Ferlian

\\\ POwIAT

Po roku ignorowania 
fotoradarów ich obecność znów 
budzi emocje. Niektóre bowiem 
mają szanse ponownie pełnić 
swoja funkcję w niedalekiej 
przyszłości.

N ajpierw pojawiły się pogłoski o 
tym, że radar przy ul. Puławskiej 

znów będzie uwieczniał samochody 
poruszające się ze zbyt dużą prędkoś-
cią. Kiedy z rzeczonego fotoradaru 
zlokalizowanego tuż za granicą Mysia- 
dła zniknęła folia, kierowcy byli już 
pewni – działa. uspokajamy – jeszcze 
nie działa. 

z dniem 1 stycznia 2016 roku Straży 
Miejskiej zostały odebrane uprawnienia 
do ujawniania i oskarżania w sprawach 
dotyczących wykroczeń zarejestrowa-
nych przez fotoradary. Tym samym 
urządzenia należące do gmin przestały 
funkcjonować. Obecnie uprawnienia 
takie posiada jedynie policja oraz in-
spekcja Transportu Drogowego. i z tą 
ostatnią warszawski Ratusz negocjował 
warunki dotyczące dalszego funkcjono-
wania urządzeń.

– Straż Miejska m.st. Warszawy 
podpisała umowę użyczenia systemu 
obejmującego 27 urządzeń stacjonar-
nych. Wartość udostępnionego sprzętu 
to 5 mln złotych – podaje urząd miasta 
na stronie internetowej.

Jak dowiedzieliśmy się od rzeczni-
ka Głównego inspektoratu Transportu 
Drogowego Łukasza Majchrzaka, trwają 
dopiero pierwsze z wielu niezbędnych 
prac zmierzających do ponownego uru-
chomienia fotoradarów.

– Takie działania mogą potrwać 
nawet kilka miesięcy, wszystko zależy 
od stanu urządzeń – podkreśla. – Po 
sprawdzeniu stanu technicznego trze-
ba je zalegalizować oraz zintegrować 
w systemie.

zdaniem rzecznika uruchomienie 
fotoradaru przy ul. Puławskiej z począt-
kiem lutego jest bardzo mało prawdo-
podobne, obstawia raczej marzec.

A co z fotoradarem przy „siódem-
ce” w Pamiątce koło Tarczyna? urzą-
dzenie jest własnością gminy Tarczyn, 
żadna umowa z GiTD nie była podjęta, 
w związku z tym zważywszy na obo-
wiązujące obecnie prawo, raczej się 
nie zanosi na to, by miał „polować” na 
przekraczających prędkość kierowców 
w najbliższej przyszłości.

Joanna Ferlian

\\\ ZAlESIE gÓRNE

Starostwo ogłosiło w końcu 
przetarg na dzierżawę Ośrodka 
Wisła na okres ponad 17 lat. 
Warunki umowy nie należą 
jednak do łatwych.

W grudniu zakończył się trzyletni 
okres dzierżawy terenu rekrea-

cyjnego w zalesiu Górnym. zarządzają-
ce obiektem starostwo od jesieni przy-
mierzało się więc do kolejnej umowy. 
zważywszy na potrzebę poczynienia 
na tym terenie większych inwestycji, 
na co żaden dzierżawca nie zgodzi się 
bez perspektywy wieloletniej szansy 
czerpania zysków z poczynionych inwe-
stycji, Rada Powiatu wyraziła zgodę na 

podpisanie przez zarząd Powiatu umo-
wy dzierżawy na blisko 18 lat. Już pod-
czas październikowej sesji niektórzy 
radni zwracali uwagę, że taki okres cza-
su nadal jest zbyt krótki na to, by ktoś 

zainwestował znaczące środki niezbęd-
ne do dokonania rzeczywistych zmian. 
Niestety samo starostwo część tego te-
renu dzierżawi od lasów Państwowych. 
umowa ta wygasa 9 grudnia 2034 roku, 
w związku z tym jest to obecnie mak-
symalny okres, na jaki samorząd może 
wydzierżawić Ośrodek Wisła. 

Przetarg ustny zaplanowany jest na 
22 lutego. Cena wywoławcza rocznego 
czynszu to 250 tys. złotych + VAT. W 
pierwszym i drugim roku obowiązywa-
nia umowy zarząd zaproponował 40% 
ulgi w czynszu ze względu na kolejny 
zapis w projekcie umowy, mianowicie 
inwestycje, które potencjalny dzierżaw-
ca będzie musiał poczynić. A mowa o 
niebagatelnej sumie 2 mln złotych na 
rewitalizację basenu oraz obiektów 
towarzyszących, prace adaptacyjne i 
remontowe oraz przystosowania tere-
nu i obiektów (budynków i budowli) 
istniejących na terenie nieruchomości. 

Niespełnienie tego warunku to jeden z 
potencjalnych powodów do rozwiąza-
nia umowy z dzierżawcą.

W projekcie umowy jest również 
zastrzeżenie dotyczące prowadzenia 
działalności o charakterze rekreacyjno-
-sportowym i zachowania ogólnodo-
stępności terenu. Wyłoniony w przetar-
gu zarządca terenu będzie miał prawo 
poddzierżawiać go innym przedsiębior-
com tylko po każdorazowym wyrażeniu 
na to zgody przez władze powiatu. 

Dotychczas ujawniło się dwóch 
potencjalnych zainteresowanych dzier-
żawą tego terenu – dotychczasowi spe-
cjaliści od wakebordu oraz fundacja za-
lesie Górne. Czy zaprezentowane przez 
starostwo warunki zawarcia umowy na-
dal będą dla nich kuszące i czy pojawią 
się inni zainteresowani, przekonamy się 
za kilka tygodni.

Joanna Ferlian 

Fotoradary wrócą?Przetarg 
ruszył

Ośrodek działający całorocznie to marzenie mieszkańców

Dzierżawca musi 
zainwestować 2 mln zł  
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Blok zyskał nieoficjalną nazwę Tita-
nik, ze względu na kolor, swoją wielkość, 
obłe elementy i okrągłe okna nawiązu-
jące do bulajów na statkach. Stan jego 
elewacji natomiast przywodzi na myśl 
katastrofę.

\\\   Wspólnota zamiast 
spółdzielni

Przez 17 lat SM „Jedność” nie wyre-
montowała swojej milenijnej inwestycji, 
mimo że mieszkańcy wskazują, że mają 
jedne z droższych czynszów i opłat na 
fundusz remontowy. Dlatego też oso-
by, które kupiły w Titaniku mieszka-
nia, postanowiły wyjść ze Spółdzielni 
i utworzyć wspólnotę mieszkaniową. 
Mogli to zrobić oczywiście ci, którzy się 
uwłaszczyli, czyli 59% budynku. 

23 stycznia odwołano ze sprawo-
wania zarządu nad budynkiem SM 
„Jedność” i powołano zarząd Wspólno-
ty Mieszkaniowej „Titanik” Sikorskiego 
1A. „Titanik” przejmie od „Jedności” nie-
ruchomość dnia 31 stycznia 2017 r. Do 

końca lutego Spółdzielnia ma przekazać 
zarządowi Wspólnoty budynek i pełną 
posiadaną dokumentację techniczną, 
księgową i inną budynku od początku 
jego budowy i istnienia, także tę wyko-
nywaną na jej zlecenie i potrzeby. Prze-
kazanie budynku ma się odbyć komisyj-
nie protokołem, a załącznikiem do niego 
będzie dokumentacja fotograficzna.

– zaczynamy w zasadzie od zera. 
Nasz fundusz remontowy wynosi w tej 
chwili 0 zł. Ale przynajmniej wiemy, że 
uzbierane przez nas pieniądze zosta-
ną wykorzystane na remont budynku 
– mówi nam Cezary Sedlak z Titanika.

Czy to oznacza nowy początek hi-
storii Titanika i koniec absurdów? Czy 
za kilka lat Titanik będzie tylko blokiem 
mieszkalnym o niezwykłej architektu-
rze, a odpadający tynk i przewracające 
się murki będą tylko wspomnieniem? 
Na to liczą mieszkańcy i tego im życzy-
my.              

Tekst i zdjęcia Joanna Grela

AKTuALNOŚCI

\\\ JÓZEFOSŁAw

Rondo, dwa kierunki ruchu, 
chodnik i ciąg pieszo-rowerowy 
– w urzędzie ustalono,  
że będzie realizowany 1 wariant 
remontu ul. Spacerowej.

D nia 16 listopada 2016 roku w szko-
le przy Kameralnej w Józefosławiu 

odbyło się spotkanie, na którym oma-
wiano 4 możliwe warianty ulicy Space-
rowej. Na podstawie uwag zgłoszonych 
wówczas, Biuro Projektów na zlecenie 
uMiG opracowało 3 warianty (1, 2a oraz 
2b). W zeszłym tygodniu zdecydowano, 
że to wariant 1 będzie realizowany.

Wariant 1 określa skrzyżowanie 
Kameralnej i Julianowskiej jako trój-
wlotowe małe rondo bez sygnalizacji 
świetlnej. ulica Spacerowa, która ciąg-
nie się do ul. Działkowej, pozostanie 
ulicą dwukierunkową.  

Wariant ten wymaga przesunięcia 
przystanku autobusowego, który teraz 
zlokalizowany jest w zatoczce. Przy-
stanek w stronę Warszawy został za-

projektowany na północnym pasie ul. 
Kameralnej, ale przy okazji poszerzony 
zostanie chodnik do 4 metrów (od przy-
stanku do wejścia do szkoły).

Co z miejscem po zatoczce auto-
busowej? W tym wariancie został on 
przekazany pod przestrzeń publiczną. 

Miejsca postojowe zostały zapro-
jektowane wzdłuż ulicy Spacerowej, 
równolegle do niej i do płotu szkoły. 
Pas jezdni został w tym miejscu maksy-
malnie zwężony, aby uniknąć potrzeby 
wykupu działek oraz wyburzeń. Nie-
mniej po zachodniej stronie ulicy zo- 
stał zachowany chodnik o szerokości 

2 metrów, a po wschodniej 3-metrowy 
ciąg pieszo-rowerowy, będący konty-
nuacją tego istniejącego na ulicy Julia-
nowskiej.

Na dalszym odcinku ulicy Space-
rowej chodnik i ciąg pieszo-rowerowy 
zachowają swoje wymiary, jednak pas 
drogowy będzie ogólnie wynosił 15 me-
trów szerokości. Dzięki temu zaprojek-
towano pasy zieleni o szer. 1,5-2 metry, 
które będą oddzielać zarówno chodnik, 
jak i ciąg od pasa jezdni.

W celu spowolnienia ruchu skrzy-
żowania zostaną wyniesione i zamonto-
wane zostaną progi zwalniające.

Spacerowa z ulicą Działkową połą-
czy się w dwóch miejscach. W obecnym 
śladzie drogi przedłużony zostanie ciąg 
pieszo-rowerowy o szer. 3 metrów, któ-
ry wyprowadzi pieszych i rowerzystów 
wprost do wejścia do lasu Kabackiego. 
Wyjazd dla samochodów z kolei znaj-
dować się będzie wzdłuż posesji przy 
Działkowej 50.

Ruch na terenie zS przy Kameralnej 
będzie odbywał się tak jak do tej pory. 

W Wieloletniej Prognozie finan-
sowej na budowę Spacerowej na 2018 
rok zostały zarezerwowane środki w 
wysokości 2 300 000 zł.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

\\\ PIASECZNO, wARSZAwA

23 stycznia ruszyła akcja  
Kolei Mazowieckich „Koleją  
do kultury” – za okazanie biletu 
lub potwierdzenia zakupu 
biletu dostaniemy zniżki w 13 
kulturalnych instytucjach  
na Mazowszu.

O ferta kulturalna Mazowsza jest 
bardzo bogata. Samorząd nadzo-

ruje w sumie około 30 instytucji kultu-
ralnych – muzeów, skansenów, teatrów 
czy bibliotek. Są one regularnie moder-
nizowane i wyposażane, a prezentowa-

ne w nich ekspozycje niezwykle cieka-
we – podkreślił na poniedziałkowym 
spotkaniu marszałek Adam Struzik. 
– Warto poznać region, jego historię, 
tradycję, przyrodę, a w ramach akcji 
można zrobić to taniej – dodał.

W akcji udział biorą wszystkie bi-
lety uprawniające do przejazdu KM, w 
tym na pociągi „Słoneczny” i „Dragon”, 
oraz te kupione w systemie SkyCash lub 
zakodowane na Karcie Mazowieckiej (w 
tych dwóch przypadkach należy okazać 
dowód zakupu), do 30 dni od upływu 
terminu ważności biletu. Nie biorą 

w niej udziału jedy-
nie bilety zTM i WKD 
zakupione w ramach 
oferty „Wspólny Bilet 
zTM-KM-WKD”.

– Do akcji przystą-
piło trzynastu partne-
rów z całego Mazow-
sza. Są instytucje z Ra-
domia, Płocka, Sierpca, 
z Sannik, a także z sa-
mej Warszawy. Każdy z 

naszych pasażerów na pewno znajdzie 
coś dla siebie, szczególnie, że do akcji 
można przystąpić z każdym rodzajem 
biletu – zarówno jednorazowym, jak 
i okresowym, czy zakupionym w ofer-
cie specjalnej. Warto więc zaplanować 
sobie wycieczkę jednym z naszych po-
ciągów i połączyć ją ze zwiedzaniem 
Mazowsza, które kryje wiele atrakcji 
– powiedział Dariusz Grajda, członek 
zarządu KM.

Akcja trwa od 23 stycznia do 31 
grudnia 2017 roku.

Joanna Grela

Wybrano wariant

Kulturalne 
zniżki 
za bilet

Ulica Spacerowa będzie kolejną 
asfaltową drogą łączącą Józefosław  
z Lasem Kabackim

Podpisanie umowy między Kolejami Mazowieckimi,  
a 13 instytucjami kulturalnymi

Titanik odpłynął 
od Jedności

Lekarze specjaliści dla dzieci i dorosłych

R E K L A M A

P R O M O C J A

dokończenie 
ze str. 1
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Ogłasza piąty pisemny nieograniczony przetarg na wynajem lokalu użytkowego, zlokalizowanego w budynku dworca pKp  
przy ul. dworcowej 9 w piasecznie.

Przedmiotem najmu jest lokal użytkowy Nr 1 o powierzchni 14,56 m2 zlokalizowany 
na parterze budynku dworca PKP z przeznaczeniem na prowadzenie działalności 
usługowo-handlowej z wyłączeniem małej gastronomii typu Kebab, jedzenia fast 
food, itd. oraz prowadzenia kiosku prasowego.
Okres obowiązywania umowy: 3 lata.
Miesięczna stawka wywoławcza czynszu za wynajem 1 m2 powierzchni netto 
wynosi 50,00 zł + Vat 23%.
Warunkiem udziału w przetargu jest wniesienie wadium w wysokości 1 456,00 zł 
(słownie: jeden tysiąc czterysta pięćdziesiąt sześć złotych  00/100). 
Wadium w podanej wysokości należy wpłacać do kasy Urzędu Miasta i Gminy  
Piaseczno  przy ul. Kościuszki 5 lub przelewem na konto: 12 1060 0076 0000 
3310 0018 5094 do dnia  17.02.2017 r. z dopiskiem: „PRZETARG NA WYNAJEM 
lOKalu uŻYtKOwegO, usYtuOwanegO w budYnKu dwOrca pKp w pIa- 
secznIe  –  lOKal nr 1 O pOw. 14,56 M2.”
Wadium oferenta, który wygrał przetarg nie podlega zwrotowi, a zalicza się je  
na poczet kaucji.
Skutkiem uchylenia się od zawarcia umowy jest utrata wadium.
Oferta powinna zawierać:
•  imię i nazwisko, oraz adres oferenta albo nazwę lub firmę oraz siedzibę, jeżeli 

oferentem jest osoba prawna lub inny podmiot, adres do korespondencji, telefon  
kontaktowy

•  aktualny odpis z właściwego rejestru lub zaświadczenie o wpisie do ewidencji 
działalności gospodarczej, w przypadku spółek wymagana jest umowa spółki 
lub statut, w przypadku osób rozpoczynających działalność gospodarczą kopię  
wniosku o wpisie do ewidencji działalności gospodarczej 

•  oświadczenie o zapoznaniu się z regulaminem postępowania przetargowego, 
wzorem umowy najmu oraz stanem technicznym lokalu,

• kopię dokumentów: NIP, REGON  
•  oferowaną wysokość stawki czynszu netto za 1 m² powierzchni całkowitej lokalu 

w wymiarze miesięcznym, wyrażoną w PLN, do dwóch miejsc po przecinku  
– zapis liczbowy i słowny oferowanej stawki,  

• proponowany rodzaj działalności - krótki opis,

•  aktualne zaświadczenie o niezaleganiu na podstawie art. 306a Ustawy – Ordynacja  
Podatkowa,

• aktualne zaświadczenie o niezaleganiu w opłatach składek ZUS,
• dowód wpłaty wadium.
•  czytelny podpis oferenta na każdym składanym dokumencie oraz datę sporzą- 

dzenia oferty, brak czytelnego podpisu na którymkolwiek dokumencie załączo- 
nym do oferty spowoduje odrzucenie oferty.

Oferty podpisane należy składać w zamkniętej kopercie formatu A4, ostemplow-
anej bądź podpisanej w miejscu zaklejenia, w kancelarii Urzędu Miasta i Gminy  
w Piasecznie przy ul. Kościuszki 5 w terminie do dnia 17.02.2017 r. do godz. 12.30 
z napisem na kopercie: „przetarg na wYnajeM lOKalu uŻYtKOwegO,  
usYtuOwanegO w budYnKu dwOrca pKp  w  pIasecznIe  –  lOKal nr 1  
O pOw. 14,56 M2. ”
Otwarcie ofert nastąpi w dniu 17.02.2017 r. o godz. 13.00 w sali  nr 89, III piętro  
w siedzibie Urzędu Miasta i Gminy w Piasecznie przy ul. Kościuszki 5.
Oferenci mogą dokonać wizji przedmiotowego lokalu – w tym celu lokal będzie 
udostępniony w dniu 02.02.2017 r. od godz. 14.00  do godz. 15.00.   
Dokumenty do przetargu należy pobrać  w pokoju nr 90 w siedzibie UMiG Pia- 
seczno.
szczegółowe informacje można uzyskać w siedzibie urzędu Miasta i gminy  
w piasecznie przy ul. Kościuszki 5 w pokoju nr 90 lub pod nr tel. 22/70-17-529.
Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno zastrzega sobie:
- możliwość unieważnienia postępowania w całości lub w części bez podania  
przyczyn.
- prawo zamknięcia przetargu bez wybrania którejkolwiek z ofert i bez podania  
przyczyn.
O wynikach przetargu oferenci będą zawiadomieni w formie pisemnej.

I Zastępca Burmistrza
 Miasta i Gminy Piaseczno

mgr Daniel Putkiewicz

Pełna treść ogłoszenia dostępna na stronie bip.piaseczno.eu

OgłOszenIe
Wydział Ochrony Środowiska i Gospo- 
darki Rolnej Urzędu Miasta i Gminy Pia- 
seczno informuje, że można składać 
wnioski o udzielenie dotacji celowej  
z budżetu gminy Piaseczno na zmianę 
systemu ogrzewania na proekologicz- 
ny polegający na zmianie węglowego 
ogrzewania na paliwo gazowe, olejowe, 
gazowo-olejowe lub elektryczne oraz 
wnioski o udzielenie dotacji na dofinan-
sowanie inwestycji związanej z wykorzy- 
staniem odnawialnych źródeł energii 
w Gminie Piaseczno tj. zakupu i montażu  
instalacji układu solarnego oraz pomp 
ciepła. 
Dotacje udzielane będą zgodnie z obo- 
wiązującymi uchwałami Rady Miejskiej 
w Piasecznie, Nr 461 oraz 459 z roku 
2016 opublikowane w Dzienniku Urzędu 
Województwa Mazowieckiego z dnia 12 
lutego 2016 r. poz. 1314 oraz poz. 1313.
Wnioski należy składać do Wydziału 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Rol-
nej, Piaseczno, ul. Wojska Polskiego 54 
– pokój 2.
Wnioski oraz załączniki można pobrać ze 
strony internetowej www.piaseczno.eu 
lub w Wydziale Ochrony Środowiska.

Naczelnik 
Wydziału Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Rolnej
Jolanta Łączyńska

URZĄD MIASTA I GMINY PIASECZNO
P R O M O C J A

\\\ wIlANÓw, KONSTANCIN-JEZ.

Przy trasie z Wilanowa  
do Konstancina powstał miejski 
snowpark z atrakcjami  
dla dzieci i dorosłych.

W ostatnią sobotę 21 stycznia do-
szło do oficjalnego otwarcia dar-

mowego snowparku położonego przy 
trasie z Wilanowa do Konstancina (ul. 
Klimczaka 1 w Warszawie, nieopodal 
Alei Wilanowskiej). Na uczestników 
czekało wiele atrakcji, w tym treningi 
dla dzieci oraz upominki dla najmłod-
szych adeptów sportów zimowych. 

Snowpark składa się z dwóch części, 
jedna jest przeznaczona dla dorosłych, 
a druga dla dzieci. Konstrukcja imituje 
górski stok, jest sztucznie naśnieżana. 
Obiekt jest oświetlony i nagłośniony, 
a przeznaczony jest dla miłośników 
freestyle’u zimowego (ewolucji na 

przeszkodach), który będzie można 
uprawiać na nartach, deskach snow-
boardowych czy snowskate (śnieżna 
deskorolka).

– Capital Park, zarządca budynku 
Royal Wilanów, która ufundowała snow- 
park, przewiduje, że zakończenie sezo-
nu nastąpi prawdopodobnie 12 marca, 
choć ostatecznie zadecyduje aura.

Obiekt będzie otwarty codzien-
nie od godz. 12 do godz. 21. Wejście 
bezpłatne. Plan działalności Royal 
Snowparku przy Royal Wilanów prze-
widuje regularne treningi freestyle’u 
zarówno dla zupełnie początkujących, 
jak i zaawansowanych, zawody, imprezy 
oraz niedzielną szkółkę narciarską dla 
maluchów. Przede wszystkim jednak 
Royal Snowpark przeznaczono na spon-
taniczne treningi dla wszystkich chęt-
nych amatorów freestyle’u – czytamy 
na fanpage’u Royal Snowpark.

Tekst i zdjęcie Piotr Włodarczyk

\\\ JÓZEFOSŁAw, PIASECZNO

23 stycznia klienci 
największego klubu fitness  
w Piasecznie zastali zamknięte 
bramy i powieszone na nich 
kartki z informacjami  
o upadłości likwidacyjnej.

T uan Club, jako znajdujący się 
na nieruchomości należącej do 

ViETSPORT Minh Tuan Tran, wcho-

dzącej w skład masy upadłościowej 
Minh Tuan Tran, został przez syndyka 
zamknięty w poniedziałek, a nierucho-
mość przy Geodetów 23E została objęta 
w zarząd przez syndyka, który dokona 
jej sprzedaży.

Postępowanie jest prowadzone 
przez Sąd Rejonowy dla m.st. Warsza-
wy, X Wydział Gospodarczy ds. upad-
łościowych i restrukturyzacyjnych przy 
ul. Czerniakowskiej 100 A w Warszawie. 
Sygnatura akt to X Gup 273/15. Osoby, 

które wpłaciły np. za karnety, których 
nie zdążyły wykorzystać, a chcą zwrotu 
pieniędzy, muszą wystąpić z wnioskiem 
do wyżej wymienionego Sądu Rejono-
wego o zgłoszenie wierzytelności.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Darmowy snowpark

Sąd ogłosił upadłość Tuana

Gratka dla miłośników zimowego szaleństwa

Tuan Club zamknięty od poniedziałku

– Wszystkie badania wychodzą do-
brze, jednak Alicja ma hipotonię mięś-
niową. Potrzebuje rehabilitacji, która 
kosztuje nas 400 zł tygodniowo. zaczy-
na mieć problemy z kręgosłupem. Na 
ostatnim rezonansie wyszły zmiany w 
moście w mózgu (część ośrodkowego 
układu nerwowego należąca do pnia 
mózgu – przyp. JG). Dalej jednak nie 
wiemy, co to oznacza dla Ali – mówią 
jej rodzice.

Alicja nie wkłada rączek do buzi, 
kiedy nie śpi i ma otwarte oczy, zacho-
wuje się tak, jakby nie widziała, choć na-
rząd wzroku jest zdrowy. Rehabilitacja 
przynosi pewne efekty. Alicja zaczyna 
się poruszać i rozwijać. To nie jest jed-

nak prawidłowy rozwój 10-miesięcz-
nego dziecka. 

Najważniejsze jest leczenie Alicji. 
Aby to było skuteczne, najpierw trzeba 
dowiedzieć się, co jej dolega. Rodzice 
chcą wyjechać do Kliniki w Monachium, 
licząc, że może tam uda się zdiagnozo-
wać Alicję. Nadzieje pokładają także w 
terapii komórkami macierzystymi, któ-
rej podstawowy koszt to kilkadziesiąt 
tysięcy złotych.

Tomek, tata Alicji, jest piaseczyń-
skim morsem z grupy Morsy z Pias-
secziussets. Żeby zebrać potrzebne 
pieniądze, morsy organizują 29 stycz-
nia lodowatą Niedzielę na Górkach 
Szymona. Będzie to rodzinny piknik, z 
kiełbaskami, zupą, chlebem ze smalcem, 
goframi, popcornem, watą cukrową i 
gorącymi napojami. Będzie także koń-
ski zaprzęg, treningi i muzyka na żywo. 
Ale przede wszystkim o każdej pełnej 
godzinie (10.00; 11.00; 12.00; 13.00; 
14.00) odbędzie się morsowanie. Morsy 
poza piknikowaniem i oglądaniem mor-

sowania serdecznie zapraszają również 
do zanurzenia się w lodowatej wodzie. 
Podobno przeżycie to nie ma równego 
sobie. W czasie lodowatej Niedzieli bę-
dzie można wrzucić pieniądze do pusz-
ki. Każda kwota się liczy.

Śpiąca Alicja potrzebuje naszej 
pomocy. Jej rodzice potrzebują naszej 
pomocy. W diagnozie, w leczeniu, w re-
habilitacji. Pokażmy im, że nie są sami, a 
ich niezwykła córka może na nas liczyć.

Poza lodowatą Niedzielą można 
pomóc dokonując wpłat:

fundacja Dzieciom „zdążyć z Po-
mocą”, 15 1060 0076 0000 3310 0018 
2615, w tytule: 30325 Rowińska Alicja  
– darowizna na pomoc i ochronę zdro-
wia.

A także przekazując 1% podatku, 
wpisując do PiT nr KRS 0000037904, 
cel szczegółowy 30325 Rowińska Alicja 
i zaznaczając X w polu „wyrażam zgodę”.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Dla Śpiącej 
Królewny
dokończenie ze str. 1
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\\\ PIASECZNO

W środę 18 stycznia, w sali 
konferencyjnej uMiG, odbyło się 
spotkanie z wicemarszałkiem 
Sejmu RP Stanisławem Tyszką  
z KuKiz’15.

P       relegent zaczął od sytuacji w Sej-
mie, a dokładniej od protestu po-

słów opozycji.
– Wydarzyła się rzecz bardzo nieko-

rzystna dla Polski, został nadszarpnięty 
i tak już wątpliwy autorytet Państwa, 
z winy obydwu stron. Mamy politykę 
opartą na konflikcie. Konflikt nie jest 
czymś złym, pod warunkiem, że jest to 
konflikt cywilizowany, pozwalający na 
wypracowanie jakiś kompromisów – 
powiedział Tyszka.

Powiedział też, że przez miesiąc 
mieliśmy nieczynny Sejm oraz policję, 
która pilnowała pustego Sejmu, co kosz-
towało 2,5 mln zł. Stwierdził także, że 
była to kulminacja dziesięcioletniej na-
walanki PO-PiS i że jest to coraz bardziej 
żenująca sytuacja.

zaznaczył, że KuKiz’15 powstał, 
aby oczyścić polską politykę z tematów 
zastępczych, żeby rozmawiać o tym, 
czemu Polacy umierają w oczekiwaniu 
na wizytę u lekarza oraz czemu 2,5 mln 
Polaków wyjechało z kraju. O tym, że 
obywatele nie mogą kontrolować wła-
dzy sądowniczej.

– Nie mamy „przekazów dnia”. 
Mówimy w mediach, co uważamy za 
słuszne, i głosujemy zgodnie ze swoim 
sumieniem. Chcemy, aby posła, który 
zachowuje się niegodnie, można było 

odwołać. Gdybyśmy wprowadzili jedno-
mandatowe okręgi wyborcze, oni by się 
tak nie zachowywali w Sejmie. Powiem 
więcej! Marszałek Kuchciński by się tak 
nie zachowywał – mówił Tyszka.

zwrócił uwagę, że mamy państwo 
postawione na głowie, że szpitale są ob-
skurne, a budynki zuS-u to prawdziwe 
pałace.

– Naprawdę nie wiem, do czego oni 
zmierzają – powiedział o rządach PiS. – 
Moim zdaniem Kaczyński jest dobrym 
taktykiem i rozgrywa Schetynę i Petru, 
ale nie ma wizji tego państwa – dodał.

Mówił, że ryba psuje się od głowy, w 
związku z tym przedstawiciele władzy 
muszą być świętsi od wszystkich. Dlate-
go oddał 13 tysięcy nagrody rocznej, „na 
rzecz polskiego podatnika”. 

– Wiele rzeczy zostało przehandlo-
wane za to, że jest u nas amerykańskie 
wojsko, m.in. PiS zgodziło się tymczaso-
wo na CETA, a Macierewicz zablokował 
budowę ogromnego terminalu kolejo-
wego w Łodzi, dla chińskich pociągów.

Przez większość czasu Stanisław 
Tyszka odpowiadał na pytania publicz-
ności.

Przyznał, że reforma edukacji PiS-u 
to będzie chaos, a i tak niczego w pol-
skim szkolnictwie nie naprawi.

Opowiedział o deklaracji VAT, która 
wg doradców podatkowych KuKiz’15 
ma w Wielkiej Brytanii 9 pól do wypeł-
nienia, a w Polsce 60. Dlatego też posło-
wie K’15 zgłosili projekt najprostszej 
deklaracji podatkowej w Europie.

– Jestem przerażony tym, co szykuje 
minister Radziwiłł, jakaś daleko idąca 
nacjonalizacja służby zdrowia, to będzie 
ostateczny gwóźdź do trumny PiS – od-
powiedział na jedno z wielu pytań.

– Nie chciałbym rozpoczynać teraz 
dyskusji o 500+, ale przyszedł do mnie 
wczoraj dobry ekonomista i pokazał, 
jak można byłoby obniżyć podatek od 
dochodów osobistych, za te pieniądze, 
które wydajemy na 500+. Wiele osób 
skorzystałoby na tym – powiedział na 
koniec Tyszka.

Odpowiadając na pytanie jednej z 
osób, przyznał jej rację, że szkolnictwo 
zawodowe jest czymś potrzebnym i że 
trzeba je naprawić.

Całe spotkanie trwało ponad 70 
minut.

Tekst i zdjęcia Joanna Grela

Tyszka 
w Piasecznie

Ryba psuje się  
od głowy, w związku 
z tym przedstawiciele 

władzy muszą być 
świętsi od wszystkich

\\\ lESZNOwOlA

Na terenie Nowej iwicznej 
i Mysiadła powstała gęsta 
sieć progów zwalniających, 
które miały zwiększyć 
bezpieczeństwo ruchu 
drogowego, jednakże  
po pewnym czasie okazało 
się, że wiążą się z nimi także 
problemy.

\\\   Czy progi się sprawdziły? 
Nowa iwiczna i Mysiadło to miej-

scowości, gdzie chyba najczęściej moż-
na się natknąć na progi zwalniające na 
terenie gminy lesznowola. Bardzo gę-
sta zabudowa mieszkalna, szkoły, liczne 
przedszkola i żłobki wymagają na tym 
terenie szczególnej troski o bezpieczeń-
stwo ruchu drogowego. 

Remedium na problemy miały być 
progi zwalniające. Okazało się jednak, że 
wielu mieszkańców narzeka, że są one 
nieprawidłowo zainstalowane i niera-
cjonalnie rozmieszczone, a jednocześnie 
znacznie spowalniają dojazd karetki czy 
Straży Pożarnej. 

– Jeżdżę codziennie ulicą Krasickie-
go i Mleczarską w Nowej iwicznej, dla 
mnie to prawdziwy bieg przez płotki. 
Ja rozumiem, że bezpieczeństwo jest 
priorytetem, sam mam dzieci w wieku 
szkolnym i chciałbym, aby bezpiecznie 
podróżowały do szkoły. Jednakże bez-
pieczeństwo to nie tylko ciągłe hamo-
wanie i przyspieszanie – opowiada pan 
Wiesław mieszkaniec gminy. 

Problem progów jest znany także 
miejscowym radnym.

– W sprawie progów zwracali się 
do mnie mieszkańcy tzw. Nowej zgo-
rzały i Mysiadła. W swych zgłoszeniach 
zwracali przede wszystkim uwagę na 
ich wysokość i liczbę progów. Stosow-
ne działania oczywiście podjąłem, i tak 
m.in. zostały obniżone/przebudowa-
ne progi na ul. Kieleckiej w kierunku 
tzw. Nowej zgorzały i na ul. zakręt w 
Mysiadle. W związku z licznymi uwa-
gami dotyczącymi budowy progów, ty-
pu progów, zasadności i ich wysokości 
zawnioskowałem do urzędu Gminy 
lesznowola, Referat Dróg, o wcześniej-
sze przeprowadzanie konsultacji z rad-
nymi danego okręgu i sołtysem danej 
miejscowości celem uzyskania opinii. 
zawnioskowałem również, aby w kon-
sultacjach w miarę możliwości uczestni-
czyli przedstawiciele zarządów Wspól-
not Mieszkaniowych i zarządcy osiedli. 

zaś w przypadku uzyskania pozytywnej 
opinii lokalnych liderów poprosiłem o 
ich budowę zgodnie z aktualnym Roz-
porządzeniem – informuje Marcin Ka-
nia – radny gminy lesznowola.

\\\   Skutki uboczne „leżących 
policjantów” 

– Te progi u nas w gminie oznaczają 
także kłopoty. Przecież one często mają 
13-15 cm wysokości, a to niemal tyle, 
ile wynosi prześwit osobowego auta. 
ludzie sobie nawet nie zdają sprawy, 
do czego prowadzą kontakty auta ze 
spowalniaczami. Po jednym niekontro-
lowanym uderzeniu powstaje ryzyko 
uszkodzenia miski olejowej, katalizato-
ra i tłumika. A przy wielu przejazdach, 
nawet z małą prędkością, może dojść 
do przedwczesnego zużycia amortyza-
torów, hamulców, drążków i wahaczy. 
Jazda po progach oznacza zwalnia- 
nie i przyspieszanie, co prowadzi do 
większego hałasu, wibracji i większych 
spalin i pyłu uwalnianego z klocków ha-
mulcowych i opon. To trucizny – węgiel, 
ołów – które z łatwością przedostają 
się do płuc – stwierdza pan Andrzej 
mechanik samochodowy z pobliskie- 
go warsztatu.

– Dziennik ustaw Rzeczypospoli-
tej Polskiej, załącznik do nru 220, poz. 
2181 z dnia 23 grudnia 2003 r. okre-
śla parametry progów zwalniających i 
zależnie od typu ich wysokość mieści 
się w przedziale 7-10 cm. Progi zwal-
niające na drogach gminnych są budo-
wane zgodnie z powyższym rozporzą-
dzeniem, jednak podczas użytkowania 
drogi oraz w wyniku działania czynni-
ków atmosferycznych może dochodzić 
do ich uszkodzenia. Stan spowalniaczy 
jest monitorowany i w razie otrzyma-
nia niepokojących sygnałów na bieżąco 
prowadzone są naprawy. Budowa no-
wych progów jest wykonywana tylko 
na prośbę mieszkańców i każdorazowo 
jest konsultowana z radnymi i sołtysami 
z danego terenu oraz z właścicielami 
nieruchomości, przy których próg jest 
projektowany – informuje nas Karolina 

Pichnej, zastępca wójta Gminy leszno-
woli.

Niektórzy mieszkańcy twierdzą 
także, iż to progi zwalniające uniemoż-
liwiają wprowadzenie na teren gminy 
sieci autobusów lokalnych z prawdzi-
wego zdarzenia, takich jak już istnieją 
na terenie gminy Piaseczno. zgodnie 
bowiem z obowiązującym prawem 
niedopuszczalne jest umieszczanie pro-
gów zwalniających na ulicach i drogach  
w przypadku kursowania autobusowej 
komunikacji pasażerskiej, z wyjątkiem 
progów wyspowych. 

– Większość progów na drogach, po 
których odbywa się komunikacja zbio-
rowa, istniało jeszcze przed jej urucho-
mieniem. Podmioty przystępujące do 
postępowania przetargowego są infor-
mowane o rodzaju spowalniaczy. Jedno-
cześnie w przypadku budowy nowych 
lub konieczności naprawy istniejących 
progów są one wykonywane jako progi 
wyspowe, dopuszczane przez zarząd 
Transportu Miejskiego – odpowiada 
Karolina Pichnej.

\\\   Czy jest alternatywa  
dla progów? 

Nikt chyba nie kwestionuje potrze-
by wprowadzania rozwiązań mających 
na celu zwiększenie bezpieczeństwa 
na drogach.,,uśpienie policjanci” to naj-
pewniej najtańszy i najprostszy sposób 
uspokojenia ruchu. Należy jednak za-
stanowić się, czy na pewno progi zwal-
niające są najlepszą metodą poprawy 
bezpieczeństwa w ruchu drogowym. 

Podróżując obecnie po zachodzie 
Europy, widać wyraźny trend odchodze-
nia od spowalniaczy na rzecz zwężenia 
dróg lub szykany, które trzeba omijać. 
Te rozwiązania mają podobne zalety, ale 
znacznie mniej wad: nie generują tyle 
wibracji i hałasu, nie narażają zdrowia 
mieszkańców, kierowców i bezpieczeń-
stwa pasażerów karetek pogotowia, nie 
utrudniają odśnieżania, nie niszczą aut, 
są bezpieczniejsze dla rowerzystów i 
motocyklistów.

Tekst i zdjęcie Piotr Włodarczyk

Za wysokie progi?

Stanisław Tyszka z KUKIZ’15 gościł w zeszłym tygodniu w sali UMiG

Próg zwalniający a wysokość prześwitu w samochodzie osobowym

Tyszka odpowiedział na wiele pytań 
mieszkańców

Wielu mieszkańców 
narzeka, że są  

one nieprawidłowo 
zainstalowane 
i nieracjonalnie 
rozmieszczone

Po jednym 
niekontrolowanym 
uderzeniu powstaje 
ryzyko uszkodzenia 

miski olejowej, 
katalizatora i tłumika
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P R O M O C J A

   GMINA TARCZYN

Na zakończenie koncertu wystąpił zespół Orfeusz

gmina tarczyn zakończyła budowę kanalizacji sanitarnej  
i deszczowej w rejonie ul. gawarskiego, jak również budowę  
kanalizacji deszczowej w ulicach dębowej i wąskiej.
prace w rejonie ul. gawarskiego, których wykonawcą była firma Instal-
bud-rzeszów, objęły następujący zakres:
1)  kanalizacja sanitarna – wykonanie: 

– kanału sanitarnego grawitacyjnego PVC-U o długości L=2781 m, 
– przyłączy grawitacyjnych PVC Ø 160 mm i PVC Ø200 mm, 
– przepompowni ścieków na działce 57/3 w Tarczynie, 
– studni zbiorczej z zasuwami odcinającymi na kanale    
   doprowadzającym ścieki do przepompowni, 
– studni pomiarowej na kanale tłocznym, 
– studni czyszczakowej w ilości 2 szt., 
– studni z zaworem odpowietrzającym w ilości 2 szt., 
– kanału tłocznego PE o długości L=800 m, 
–  rozbiórki (a następnie odbudowy) nawierzchni z mieszanek 

mineralno-bitumicznych
2)  kanalizacja deszczowa – wykonanie: 

– sieci kanalizacyjnej grawitacyjnej z rur PVC klasy „S” Ø 400, 315,        
   250, 200 mm (ogólna długość sieci – 1067 m), 
– wpustów ulicznych z rur betonowych Ø 0,50 m z osadnikami, 
– studni kanalizacyjnych z kręgów żelbetowych o Ø 1,2 m, 
– separatora, osadnika i wylotu wód opadowych.

z kolei prace w ulicach dębowej i wąskiej, zrealizowane przez firmę 
fal-bruK, dotyczyły wykonania następujących elementów: 
–  roboty pomiarowe, 
–  roboty ziemne, 
–  umocnienie ścian wykopów, 
–  kanały z rur PVC, 
–  studnie rewizyjne z kręgów betonowych.

Warto dodać, że wcześniej, także w 2016 r., zakończyła się również 
budowa kanalizacji sanitarnej wraz z odgałęzieniami bocznymi w uli-
cach: Szarych Szeregów, Zawilec, Niezapominajki, Tulipanowej, Różanej 
i Wrzosowej.

SW

nOwa InfrastruKtura 
KANALIZACYJNA

Mamy za sobą 25 finał Wiel-
kiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy. Wysoko do góry 

poszybowało światełko do nieba, ob-
wieszczając wszem i wobec, że w tym 
kraju większość współobywateli to jed-
nak porządni ludzie. 

Do tej chwili Polacy zebrali 62,5 mln 
złotych, ale przecież to nie wszystko, 
bo pieniądze będą spływać do końca 
lutego 2017 roku. Znowu rekord ze-
branej sumy i to w chwili, gdy rząd (za 
przeproszeniem), jak i wiele firm, w 
jasny sposób dał do zrozumienia, że nie 
chce się łączyć z Polakami w tym rados-
nym dniu pomocy dla potrzebujących. 
Uczestnictwo w tej akcji charytatywnej 
jest zawsze powodem do dumy, a jesz-
cze większą dumą jest zagranie w or-
kiestrze jako wolontariusz. To wspaniali 
ludzie, godni najwyższego szacunku. 
Bez nich akcja nie mogłaby dojść do 
skutku, bez nich i bez ich uśmiechu nie 
mogłoby być tej wspaniałej atmosfery 
łączącej tak wielu z nas.

To był radosny dzień dla większo-
ści Polaków, ale i dzień strasznego 
wstydu i małości tych, którzy pró-
bowali przeszkadzać w działalności 
WOŚP. Nie zdarzyło się jeszcze, by 
tak wielu odmówiło współpracy, 
wzmacniając podział Polaków na tych 

lepszego i tych gorszego sortu. Oczy- 
wiście, wiele określeń użytych przez  
p. Kaczyńskiego należy traktować 
dokładnie odwrotnie i „lepszy sort” 
w niczym lepszy nie jest. Ci ludzie 
wciąż podejmują próby, by nas skłó-
cić i upewnić o swej małości, głupocie, 
zacietrzewieniu i zaściankowości. I ro-
bią to zupełnie niepotrzebnie – my to 
wszystko od dawna wiemy i zupełnie 
nie są nam potrzebne ich zapewnie-
nia. Pominę milczeniem instytucje, 
które starały się przeszkadzać Jurkowi 
Owsiakowi i całemu WOŚP, ale mam 
wrażenie że poważnie stracą na swoich 
działaniach i tylko żal ludzi tam pracu-
jących, bo przecież to zwykle nie ich 
wina, że pracują pod kierownictwem 
ludzi oszalałych. Ich postawili na tych 
stanowiskach przedstawiciele „dobrej 
zmiany”. Te instytucje stracą oczywi-
ście przede wszystkim wizerunkowo, 
ale i finansowo i to jest najlepszy do-
wód na to, że gdzie pojawiają się Mi-
siewicze, tam firma traci, a to nie naj-
lepsza rekomendacja dla szefów tych 
instytucji i mam przeczucie graniczące 
z pewnością, że Misiewicze będą mieli 
poważne kłopoty ze znalezieniem no-
wej, intratnej posady po odejściu tego 
rządu. A przecież jedynie ostatni idiota 
może się spodziewać rządu, który bę-

dzie trwał wiecznie. I to jest następny 
dowód – tym razem dowód na brak 
rozsądku u ludzi związanych z PiS. Nie 
życzę nikomu poważnej choroby, to 
jednak choroby, wypadki się zdarzają 
i wszyscy ci, którzy opluwają WOŚP i 
Jurka Owsiaka, mogą mieć poważny 
problem, leżąc na łóżku szpitalnym z 
czerwonym serduszkiem! Mogą, ale 
nie muszą, bo wielokrotnie udowodnili 
coś jeszcze – uczucia wstydu, zażeno-
wania jest im tak bardzo obce. Przy-
zwoitość jest wciąż cechą niedocenia-
ną na polskiej prawicy i nie potrafię 
tego zrozumieć, pamiętając o tym, że 
każdy z posłów, senatorów przysięgał 
(często również przed Bogiem), że bę-
dzie służył narodowi polskiemu najle-
piej, jak potrafi...

ryszard pako fajer

Światełko
\\\ FAJERwERKI

napisz do autora
r.fajer@przegladpiaseczynski.pl

\\\ gÓRA KAlwARIA

W sobotę w Ośrodku Kultury 
w Górze Kalwarii odbył 
się niezwykły koncert – 
wnuczkowie zagrali i zaśpiewali 
dla swoich dziadków.

W Dzień Babci w sali Ośrodka 
Kultury uczniowie i absolwenci  

i Niepublicznej Szkoły Muzycznej  
i Stopnia Orfeusz w Górze Kalwarii, wy-

stąpili przed swoimi babciami i dziad-
kami, prezentując, czego się nauczyli w 
szkole. Małe dzieci oraz nastolatkowie 
grali na pianinie oraz skrzypcach, a tak-
że śpiewali. Dziadkowie oraz rodzice, 
którzy także byli obecni, mieli prawdzi-
wy powód do dumy. ich pociechy wy-
raźnie nie marnowały czasu w szkole.

Organizatorami była fundacja Pro-
motus, i NSM i St. Orfeusz oraz Ośrodek 
Kultury w Górze Kalwarii.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Dzień Babci i Dziadka 

wg Orfeusza



9NR 134 (5) 25 STYCZNIA 2017OCALIĆ Od ZAPOMNIENIA

W dniu 19 września 1863 roku 
w Warszawie, po nieudanym 

zamachu na gubernatora Warszawy 
hr. fiodora Berga, którego dokonano 
strzelając, czy też rzucając bombę z 
okna pałacu zamoyskich, żołnierze ro-
syjscy podpalili pałac i zrzucili na bruk 
ulicy fortepian Chopina znajdujący się 
wówczas w mieszkaniu siostry piani-
sty izabelli Barcińskiej. Poeta Cyprian 
Kamil Norwid napisał w swoim wier-
szu: „...ideał sięgnął bruku”. Analiza i 
ocena czasu powstania styczniowego 
jest ogromnie trudna, trzeba niebywa-
łej erudycji, aby tego dokonać. Rzetel-
na monografia jeszcze nie powstała. 
Wiele w historii powstania symboli i 
romantyzmu, za mało wnikliwej anali-
zy faktów. Przykładem jest brak opisu 
zdarzeń w Piasecznie. Czy widok księ-
dza Czajewicza w kajdanach był dla 
mieszkańców Piaseczna tak wstrząsa-
jący, że trzeba było wymyślić legendę, 
przypowieść o karze, jaka miała spaść 
na miasto za cierpienie kapłana? O 
agentach carskich, których było wokół 
pełno, pisał dowódca ludwik Żychliń-
ski w swoich pamiętnikach. Brakowało 
policji narodowej potrzebnej do śle-
dzenia i wyłapywania szpiegów cara 
naprowadzających wojska na organi-
zatorów akcji powstańczych i na dwo-
ry, w których ukrywali się powstańcy 
czekający na broń lub na hasło zbiórki. 
Pamiątki zachowane po tych wydarze-

niach to przede wszystkim fotografie  
i pamiętniki. 

Mam przed sobą zdjęcie wyjątko-
wej urody i treści, na zdjęciu Adam i 
Adela z domu Pancer Czajewicze. Adam 
młodszy brat ks. ludwika urodzony w 

1828 roku zmarł w 1863 roku. Tragicz-
nym, dla rodziny Czajewiczów, był rok 
1863! Adela na zdjęciu w czarnej sukni 
żałobnej w imię żałoby narodowej, kry-
nolinie modnej w tych czasach. ileż to 
bibuły można było przenieść w fałdach 
tych sukien. Adela ma na zdjęciu mi-
nę, którą współcześnie można by było 
nazwać „bezcenną”– duma i bezkom-
promisowość. Szkoda, że mało wiem 
o tej kobiecie. zaraz mi się skojarzyła z 
lublinianką panną Skłodowską, córką 
dyrektora gimnazjum w lublinie, ciotką 
naszej noblistki Marii Skłodowskiej-
-Curie, która przewiozła przebranego 
w strój kobiecy, z paszportem swojej 
stryjenki, rannego dowódcę powstań-
ców gen. Wierzbickiego przez kilka 
rosyjskich kordonów i granicę. Kobie-
ty tych czasów były jak te Kartagin-
ki, które oddawały na liny okrętowe 

swoje warkocze, gdy zabrakło innych 
materiałów, tak Polki oddawały biżu-
terię rodzinną i jedwabie na koszule 
dla powstańców, posagowe wyprawy 
pościeli i obrusów na bandaże dla ran-
nych. Adela na fotografii ma na szyi 
naszyjnik, bardzo charakterystyczny 
dla mody doby tu opisywanej. Czarna 

biżuteria – z drewna, ze wstążki, aksa-
mitki splecionej w warkocz, pierście-

nie z taniego metalu oksydowanego na 
czarno, tanie precjoza, bo te z cennego 
kruszcu i kamieni szlachetnych odda-
wano na dofinansowanie powstania. 
Korale z drewna zawieszone w formie 
naszyjnika związane w węzeł tuż przy 

szyi, plecionki spięte tanimi brosza-
mi. Otóż ta biżuteria była symbolem 
patriotyzmu. Tak złościła zaborcę, że 
wprowadzony został urzędowy zakaz 
noszenia czarnej biżuterii.

W czerwcu 1863 roku, gdy na teren 
Mazowsza przybywa ludwik Żychliński 
26-letni oficer, a przybywa ze Stanów 

zjednoczonych i zo-
staje zaprzysiężony 
na dowódcę wojsko-
wego dwóch powia-
tów warszawskiego 
i rawskiego, zastaje 
smutną sytuację w 
szeregach powstań-
czych, widzi żołnie-
rza „zdemoralizo-
wanego już niewiarą 
w siły własne”, jak 
pisze w pamiętniku, 
i zupełny brak bro-
ni. Żychliński zbie-
ra rozbite oddziały 
Dzieci Warszawy Ko- 
nonowicza. Księdza 

Czajewicza w Piasecznie już nie ma w 
tym czasie, osadzony w Cytadeli jest 
poddawany intensywnemu śledztwu, 
zachowane dokumenty ze śledztwa to 
dowód współpracy patriotów piase-
czyńskich z oddziałami płk. Konono-
wicza. Kononowicza pochwycono po 
bitwie pod Wolą Grabowską 2 czerwca, 
a już 4 czerwca zamordowano wraz z 
adiutantami w Warce. To przyspieszyło 
śledztwo dotyczące rozpracowywania 
konspiracji w Piasecznie i 16 czerwca 
następuje aresztowanie piaseczyńskie-
go proboszcza. Oficjalnie ksiądz zostaje 
postawiony pod sad jako „zamieszany 
w sprawę Baranowskiego i Baranie-
ckiego”. Grzegorz Baraniecki to obywa-
tel ziemski zajmujący się zaopatrywa-
niem wojska w broń i żywność. lekarz 
Antoni Baranowski z Góry Kalwarii 
zbierał składki na fundusz powstańczy 

i oczywiście leczył rannych, jeżdżąc od 
dworu do dworu i opatrując ukrywają-
cych się w nich po bitwach konspirato-
rów. W lipcu ksiądz Czajewicz zostaje 
skazany na 10 lat ciężkich robót, dość 
długo namiestnik hr. fiodor Berg nie 
wie, co czynić, cały czas interweniuje u 
niego biskup Paweł Rzewuski. W końcu 
wyrok złagodzono. Berg własnoręcznie 
czyni notatkę – „z uwagi na okoliczności 

w raporcie przytoczone, a to, że ksiądz 
Czajewicz uratował życie żołnierzowi 
Pierwowowi, którego powstańcy chcie-
li powiesić”. Ostatecznie wyrok brzmi: 
pozbawienie wszystkich praw stanu i 
zsyłka na Syberię, ks. ludwik Czajewicz 
w dniu ogłoszenia wyroku ma 37 lat. 
Jest grudzień 1863 roku. Tymczasem 
pułkownik ludwik Żychliński jeszcze 
w październiku pochowa swojego rot-
mistrza Glogera od Czerkiesów, bardzo 
zdolnego oficera, poległego na drodze 
do Sękocina. Dowódca przybędzie na 
ten pogrzeb w Tarczynie osobiście, po 
latach napisze w swoim pamiętniku: 
„...jeżeli dotychczas nie postawiono mu 
pomnika, to obowiązkiem jest rodaków, 
a zwłaszcza mieszkańców naszej świę-
tej Warszawy, aby to z czasem uczynili, 
bo tenże dzielnie walczył na czele Dzie-
ci Warszawy i zasłużył sobie na miłość i 
cześć u rodaków”. ludwik Żychliński po 
powstaniu zostanie zesłany na Syberię.

Gloria victis... 
Podziękowania dla pana lecha 

Tomasza Jabłońskiego za możliwość 
skorzystania z archiwum rodziny Cza-
jewiczów. 

Małgorzata Szturomska

„W krwawem polu srebrne ptaszę,
Poszły w boje chłopcy nasze.
Hu! Ha! Krew gra, duch gra, hu! Ha!
Niechaj Polska zna, jakich synów ma...”

  
(powstanie styczniowe) 

napisz do autorki
m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl

Brakowało  
policji narodowej 

potrzebnej do śledzenia  
i wyłapywania 
 szpiegów cara

W lipcu  
ksiądz Czajewicz  
zostaje skazany  

na 10 lat ciężkich robót, 
dość długo namiestnik 

hr. fiodor Berg  
nie wie co czynić

zastaje smutną 
sytuację w szeregach 

powstańczych, 
widzi żołnierza 

„zdemoralizowanego już 
niewiarą w siły własne”, 
jak pisze w pamiętniku,  

i zupełny brak broni

Biżuteria patriotyczna z epoki  
powstania styczniowego.  
Wisiorek wykonany z metalu, szkła  
i szylkretu

   Strona tytułowa pamiętnika  
   Ludwika Żychlińskiego

Ilustracja do artykułu o 1863 roku i oddziałach Żychlińskiego
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\\\ PIASECZNO

PKP PlK wraz ze Służbą 
Ochrony Kolei, w filii SP nr 5 
na Orężnej, przeprowadziło 
w czwartek prelekcję dla 
dzieci na temat bezpiecznego 
przechodzenia przez przejazdy 
kolejowe.

S       zkoła na Orężnej stoi w specyficz-
nym miejscu. Większość jej uczniów 

mieszka za przejazdem kolejowym na 
Jana Pawła ii. Po modernizacji torów, 
która obecnie trwa, pociągi będą mo-
gły poruszać się po tej linii ze znaczną 
prędkością.

Kampania społeczna Bezpieczny 
Przejazd – „Szlaban na ryzyko!” trwa 
od 2005 roku. Od 2012 roku obejmuje 
także przechodzenie przez tory w nie-
dozwolonym miejscu. Celem akcji jest 
oczywiście ograniczenie wypadków na 

przejazdach. Statystyki bowiem, mimo 
wciąż wydawałoby się rosnącej świado-
mości społeczeństwa, są przerażające. 

W grudniu 2016 roku doszło do 21 
wypadków i kolizji z udziałem pojaz-
dów i pieszych na przejazdach i przej-
ściach kolejowo-drogowych kat. A-E. 
zginęło 5 osób, a 4 zostały ciężko ranne. 
z kolei od początku 2016 roku zginęło 
na takich przejazdach 49 osób, a 39 zo-
stało ciężko rannych.

W miejscach niedozwolonych w 
samym grudniu doszło natomiast do 
26 wypadków z udziałem pieszych, w 
których zginęło 20 osób, a 8 zostało 
ciężko rannych.

Wg informacji PKP, 98% wypadków 
jest spowodowanych ignorowaniem 
znaków, czerwonych świateł czy roga-
tek. Na przejeździe na Jana Pawła ii, w 
Nowy Rok, zginęła kobieta, która weszła 
pod nadjeżdżający pociąg.  

Mimo to, od 2005 roku ilość wypad-
ków maleje. 

Na prelekcję funkcjonariusze SOK 
przyjechali z owczarkiem niemieckim, 
nr służbowy 0101, o imieniu Sambo. 
To on spowodował wśród dzieci naj-
większe poruszenie. Niektórzy dostali 
nagrody, wszyscy obejrzeli filmiki. Czy 
to nauczy dzieci prawidłowego korzy-
stania z przejazdów kolejowych? 

Stojąc przy zamkniętym przejeź-
dzie, w godzinach pracy szkoły, bez 
problemu można było spotkać rodzi-
ców czy dziadków przeprowadzających 
swoje pociechy przez zamknięte szla-
bany. Może o zasadach bezpiecznego 
przechodzenia przez przejazdy kolejo-
we należałoby opowiedzieć nie tylko 
dzieciom? One wiedzą, że „pociąg jest 
szybciejszy”.

Tekst i zdjęcia Joanna Grela

„Pociąg jest 
szybciejszy”

Dzieci chętnie zgłaszały się do odpowiedzi

Sambo wzbudził nie małe emocje 
wśród dzieci

REKLAMA
✆ 501 091 480

R E K L A M A
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W       wielu domach rolę tradycyjnych 
grzejników coraz częściej przej-

muje ogrzewanie podłogowe. Jego po-
pularność wynika przede wszystkim z 
faktu, że jest to instalacja niskotempe-
raturowa, a więc energooszczędna. Aby 
móc doświadczyć wszystkich korzyści, 
jakie niesie ze sobą inwestycja w taki 
system grzewczy, należy zadbać nie tyl-
ko o prawidłowy montaż instalacji, lecz 
także odpowiedni podkład podłogowy.

– im bardziej zwarta struktura, tym 
lepsza przewodność cieplna, a tym sa-
mym wyższa efektywność i wydajność 
ogrzewania – tłumaczy ekspert zajmu-
jący się ogrzewaniem podłogowym. 
– Dlatego też coraz częściej przy tego 
typu instalacjach grzewczych podkład 
wykonuje się przy pomocy jastrychów 
płynnych, zwanych również samopozio-
mującymi. Na ich korzyść przemawia 
przede wszystkim szybkość wykonania 
prac oraz wysoki współczynnik prze-
wodności cieplnej. Podłoga wykonana 
w tej technologii nagrzewa się bowiem 
dwukrotnie szybciej od tej wykonanej 
z jastrychu cementowego, przynosząc 
wymierne oszczędności energii po-
przez bardziej efektywne sterowanie 
ogrzewaniem. Co więcej, płynna kon-
systencja wylewki gwarantuje dosko-
nałe przykrycie rur grzewczych oraz 
ich precyzyjne otulenie. Jej struktura 
po związaniu jest homogeniczna, dzięki 
czemu ciepło jest szybciej oddawane 
do wnętrza. istotnym atutem płynnych 
jastrychów są podwyższone parametry 
wytrzymałościowe, w efekcie czego taki 
podkład nie wymaga zbrojenia i pozwa-
la na zmniejszenie grubości wylewki 
podłogowej z 45-50 mm do 35 mm nad 
przewodami grzewczymi. Dodatkowo, 
dzięki niskiemu skurczowi taka tech-
nologia pozwala na wylewanie 300 m² 

posadzki na ogrzewanie podłogowe bez 
konieczności wykonywania dodatko-
wych dylatacji. Oczywiście dylatacja ob-
wodowa jest zawsze konieczna – dzięki 
niej płyta może się swobodnie odkształ-
cać pod wpływem zmian temperatury. 
Ważną zaletą podkładów samopozio-
mujących jest również perspektywa 
szybkiego użytkowania powierzchni – 
produkty te umożliwiają chodzenie po 
wylewce już na drugi dzień po aplikacji, 
po 3 dniach pozwalając na jej pełne ob-
ciążenie, a po 7 dniach – uruchomienie 
instalacji grzewczej. Dla porównania, 
w przypadku tradycyjnych mieszanek 
trzeba z tym poczekać min. 14 dni.

Ostatnim etapem prac związanych 
z montażem ogrzewania podłogowego 
jest wykończenie posadzki, najczęściej 
gresem lub terakotą – ceramika jest 
odporna na podwyższoną temperaturę 
oraz jej zmiany. Co więcej, zarówno płyt-
ki, jak i klej używany do ich mocowania 
wykazują niewielki opór cieplny. Ten 
ostatni natomiast, jeśli jest równomier-
nie naniesiony na całej powierzchni, 
eliminuje puste przestrzenie wpływa-
jące niekorzystnie na przewodzenie 
ciepła. Taki efekt uzyskamy, stosując 
dwustronną metodę klejenia, czyli na-
nosząc zaprawę zarówno na podkład, 
jak i na płytkę. 

– Podłoże, na którym chcemy poło-
żyć ceramikę, musi być suche. istotne 
jest również, aby podłoże było mocne 
oraz wolne od zanieczyszczeń. Dodatko-
wo podkład podłogowy musi być „wy-
grzany”. Pamiętajmy jednak, że podczas 
prac wykończeniowych ogrzewanie 
musi być wyłączone. 

Szczegółowych informacji na temat 
ogrzewania podłogowego oraz metod 
wykończenia udzielą specjaliści.

Pomyśl ciepło o zimie

Baumit – zalewanie rur grzewczych plynnym jastrychem

Jaki podkład sprawdzi się najlepiej do pracy  
z ogrzewaniem podłogowym?

R E K L A M A

R E K L A M A
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\\\ PIASECZNO
25.01 godz. 11.00 – spotkanie uniwersytetu Trzeciego Wieku
godz. 11.00 – „Seniorzy mogą pomagać” 
godz. 14.45 – „Kuncewiczówna od nowa” – prelegent:  
Monika Januszek Sala Domu Kultury w Piasecznie, ul. Kościuszki 49
27.01 godz. 20.00 – występ Cezarego Pazury
Sala Domu Kultury w Piasecznie, ul. Kościuszki 49. Bilety wyprzedane
29.01 godz. 10.00 i 11.30 – Teatranek  
„Szkolne przygody Tosi i Plastusia” Teatru 4 Miasto, Sala Domu Kultury  
w Piasecznie, ul. Kościuszki 49. Wstęp: 12 zł
30.01 godz. 9.30 i 11.00 – Teatralny Poranek „Szkolne przygody Tosi i Plastusia” 
Teatru 4 Miasto, Sala Domu Kultury w Piasecznie, ul. Kościuszki 49. Wstęp: 10 zł
1.02 godz. 11.00 – spotkanie uniwersytetu Trzeciego Wieku
godz. 11.00 – „Bali – indonezyjska wyspa bogów i demonów”
12.45 – „Namibia – 9 000 km afrykańskiej przygody”
Spotkania poprowadzą Anna i Krzysztof Kobusowie
Sala Domu Kultury w Piasecznie, ul. Kościuszki 49

www.kulturalni.pl

\\\ GÓRA KALWARIA
29.01 godz. 16.00 – Królowa Śniegu – spektakl  
w wykonaniu dzieci z grupy Teatroteka Małego Człowieka, Ośrodek Kultury, 
Białka 9. Wstęp wolny
4.02 godz. 15.00 – Połowinki – przegląd działalności sekcji Ośrodka Kultury, 
Białka 9
4.02 godz. 18.00 – DKf uciecha - „Moonlight”, Kino uciecha, ul. ks. Sajny 14. 
Wstęp 10/7 zł 

www.kulturagk.pl

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA
26.01 godz. 19.00 – Klub Podróżnika – Etiopia
KDK, ul. Mostowa 15, wstęp wolny
27.01 godz. 19.00 – Bezsenna noc w Hugonówce – Kate Winslet
KDK, ul. Mostowa 15, wstęp wolny
28.01 godz. 15.00 – Warsztaty rodzinne – Karnawałowe szaleństwo
KDK, ul. Mostowa 15, wstęp: 22 zł/rodzina
29.01 godz. 16.00 – Spektakl „Jajo w sieci”
KDK, ul. Mostowa 15, wstęp: 10 zł dzieci, 20 zł dorośli 

www.konstancinskidomkultury.pl

\\\ LESZNOWOLA
25.01 godz. 18.30 – Koncert kolęd w wykonaniu uczestników zajęć 
w GOK pod kier. liliany Bach i Tomasza Winiarskiego. filia GOK 
lesznowola w Nowej iwicznej, ul. zimowa 25 c
25.01 godz. 18.30 – Spotkanie z brafiterką, w ramach Klubu Kobiet Panie 
Przodem. filia GOK lesznowola w Mysiadle, ul. Topolowa 2 
26.01 godz. 18.30 – W Klubie filmowym „Kino Wielkich indywidualności  
– fellini, Bergman, Kurosawa”. filia GOK lesznowola w Janczewicach,  
ul. Jedności 99 a 
28.01 godz. 16.30 – Spotkanie choinkowo-noworoczne dla dzieci z sołectwa 
Wólka Kosowska. filia GOK lesznwola w Wólce Kosowskiej, ul. Nadrzeczna 23
29.01 godz. 18.00 – Koncert kameralny z cyklu „Piosenki filmowe” w wyk. 
Janusza Maleńczuka i Krzysztofa Chromińskiego. Siedziba GOK lesznowola  
w Starej iwicznej, ul. Nowa 6

www.gok-lesznowola.pl

\\\ TARCZYN
24.01 godz. 19.00 – Spotkanie z dietetykiem
GOK Tarczyn, ul. J. Stępkowskiego 17, wstęp wolny
27.01 godz. 18.00 – Niebo na ziemi
Kino za Rogiem, GOK Tarczyn, ul. J. Stępkowskiego 17
28.01 godz. 12.00 – Paddington
Kino za Rogiem, GOK Tarczyn, ul. J. Stępkowskiego 17
29.01 godz. 15.45 – Paddington
Kino za Rogiem, GOK Tarczyn, ul. J. Stępkowskiego 17
29.01 godz. 16.00 – Koncert zespołu „Moja Rodzina”
GOK Tarczyn, ul. J. Stępkowskiego 17

www.gok-tarczyn.pl

\\\   KA lEN DA RIUM KUl TU RAl NE

\\\ PIASECZNO

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

\\\ BCA FLASH KARNAWAłOWO 
Widzu! Wiesz co łączy fotosyntezę z czcionką Times New 
Roman? Albo nakrętkę od butelki z romantyczną no-
stalgią? My też nie wiemy, ale dowiemy się tego podczas 
spektaklu. 

z pomocą widzów postaramy się stworzyć całość, łącząc 
pozornie niepasujące

do siebie światy. W teatrze improwizacji to Ty, drogi wi-
dzu tworzysz spektakl, jesteś jego reżyserem. Na podstawie 
jednego Twojego słowa, My BCA flash na scenie spełnimy

Twoje życzenie. W dwóch słowach, Publiczność rządzi! 
Młodzi komicy z grupy BCA flash na scenie są jak tequila, 
rollercoaster i naga kąpiel w oceanie. ich piorunujące spek-
takle rozsadzają najlepsze lokale i bawią publiczność do łez. 
Tym razem zapraszają na wyjątkowy spektakl karnawałowy. 
improwizacja teatralna, którą zobaczymy podczas show, 
polega na błyskawicznym, spontanicznym odgrywaniu na 
scenie tego, co widz zapragnie zobaczyć, bez scenariusza i 
wcześniejszych prób. To będzie z pewnością niezapomnia-
ny wieczór, pełen absurdalnego poczucia humoru. Świetna 
zabawa gwarantowana! Niedziela, 5 lutego, godz. 18, Kon-
stanciński Dom Kultury ul. Mostowa 15. Bilety: normalny 20 
zł, studencki -15 zł do nabycia w kasie KDK oraz na stronie 
internetowej konstancinskidomkultury.plSpektakl przezna-
czony jest dla dzieci od 3 do 9 lat.

\\\ WSZECHNICA RODZICA  
Wszechnica Rodzica w Przystanku Kultury w Piasecznie 

zaprasza dzieci w wieku 0-4 lata na zajęcia ogólnorozwojo-
we. Wolne miejsca: zajęcia plastyczne 1,5-4 lata, Akademia 
Maluszka 3-4 lata, Aktywny Maluch 1,5-3 lata. Więcej infor-
macji pod nr tel. 798 248 859

\\\ TRIO WOJCIECHA GOGOLEWSKIEGO 
„SKALDOWIE NA JAZZOWO” 
Niedziela z Jazzem – 5.02 godz. 19.00 – sala Domu Kultu-
ry w Piasecznie, ul. Kościuszki 49. Bilety już do nabycia  
w kasie Domu Kultury w cenie 20 zł

„Medytacje wiejskiego listonosza jazzowego” to hołd od-
dany najlepszej, zdaniem Wojciecha Gogolewskiego, polskiej 
grupie rockowej późnych lat 60. i 70., czyli Skaldom. Bazując 
na niewyczerpanych źródłach pomysłów Andrzeja zieliń-
skiego, muzycy dokonali transkrypcji piosenek Skaldów na 
trio jazzowe. Harmonia i rytmika oryginalnych wykonań, 
trafiając na jazzowy grunt, samoczynnie poddała się innemu 
„feelingowi” i czasom. 

utwory takie jak „Cała jesteś w skowronkach”, „Medy-
tacje wiejskiego listonosza” czy „Kulig” to dzieła, które od 
dawna powinny znajdować się na czele listy najczęściej 
granych standardów.

Gogolewski zaprosił do projektu wybitnych muzyków, 
którzy zrealizowali swoje zadania z największą rzetelnością, 
wyczuciem, kulturą.

Skład:
Wojciech Gogolewski – fortepian
znakomity kompozytor i aranżer zarówno muzyki jazzo-

wej, jak i rozrywkowej. Doskonale spisuje się jako lider wielu 
zespołów jak również w roli muzyka sesyjnego.

Adam lewandowski – perkusja
Jego kariera artystyczna wiedzie poprzez różne obsza-

ry muzyczne: od zespołów rockowych takich jak „Mech”, 
poprzez muzykę country, pop, po jego ulubiony jazz, gdzie 
gra z najlepszymi.

Paweł Pańta – kontrabas
Wybitny polski kontrabasista i gitarzysta basowy. Współ-

pracował z całą czołówką polskiego jazzu oraz z artystami 
scen teatralnych. 

W sobotę w Centrum Kultury w Piasecznie 
wystawiono spektakl „Dziewczynka z zapałkami”.

f       undacja Czynów Niezwykłych działa m.in. na rzecz dzieci 
z Domów Dzieci w Pęcherach. W 2016 roku zorganizo-

wali turniej, dzięki któremu ośmioro podopiecznych Domów 
Dzieci mogło wyjechać na młodzieżowy obóz WOW. We 
wrześniu 2016 roku pojawił się pomysł na kontynuowanie 
współpracy i tak oto powstało przedstawienie pt. „Dziew-
czynka z zapałkami” Hansa Christiana Andersena z nowym 
zakończeniem. Przedstawienie zawita do sześciu miejsco-
wości. Spektakle odbyły się już w Żyrardowie i Radomiu, a 
w sobotę 21 stycznia także w Piasecznie. W kolejnych tygo-
dniach „Dziewczynkę z zapałkami” zobaczyć będzie można 
w Skarżysku-Kamiennej, Radomiu i Warszawie. Po występie 
wszystkie zaproszone dzieci otrzymują świąteczne paczki 
ufundowane przez fundację Operation Christmas Child, w 
Polsce znaną pod nazwą Gwiazdkowa Niespodzianka. Wstęp 
na przedstawienia jest bezpłatny.

W sobotę 21 stycznia o godz. 15.00 w sali Centrum 
Kultury w Piasecznie „Dziewczynka z zapałkami” została  
wystawiona po raz trzeci od daty premiery. Na wstę-
pie fundacja krótko zaprezentowała swoją działalność,  
następnie powitano gości i zaproszono na spektakl.

– Jestem pewna, że nie będziecie żałować, będziecie 
wzruszeni i zachwyceni. Będzie pięknie – powiedziała na 
wstępie Aneta Piliszek, Dyrektor Centrum Administracyj-
nego Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych w Pęcherach.

Aktorami w „Dziewczynce z zapałkami” są prawie wy-
łącznie podopieczni Domu Dziecka w Pęcherach. Podczas 
sobotniego przedstawienia w Piasecznie dzieci i młodzież 
zaprezentowały swoje talenty aktorskie i taneczne, a pio-
senkami zachęciły publiczność do wspólnej zabawy. Nowa 
wersja znanej baśni przypadła widzom do gustu, o czym 
świadczyły długie i gromkie oklaski. 

AD

Baśń 
z happy endem

Sobotni spektakl w Centrum Kultury
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\\\ lESZNOwOlA

Siatkarki klubu MuKS Krótka 
wygrały wszystkie swoje mecze.

W niedzielę 15 stycznia w Grodzi-
sku Mazowieckim odbył się Tur-

niej Mini Siatkówki Dziewcząt o Puchar 
Dyrektora Ośrodka Sportu i Rekreacji. 
Organizatorem i gospodarzem zawo-
dów był uczniowski Klub Sportowy 
„Sparta”. udział w nich wzięły łącznie 

23 ekipy z całego Mazowsza, wśród 
których znalazły się również reprezen-
tantki MuKS-u Krótka z Mysiadła. za-
notowały one niezwykle udany występ.

Podopieczne trenera Tadeusza 
Szeligowskiego (w składzie: Weronika 
Kluzek, Dominika Bartos, Maja Kott) 
wygrały wszystkie swoje spotkania i 
zajęły pierwsze miejsce w całym tur-
nieju. Drugą lokatę zajęła drużyna KS 
Metro Warszawa, a trzecią MOS Wola 
Warszawa. Brawo!                Rafał Lipski

Szanowny Panie Pawle,
z nieukrywanym entuzjazmem 

obejrzałem Pańskie środowe video. 
Szczerze przyznaję – zrobił mi Pan nie 
lada reklamę, co bardzo mnie cieszy, po-
nieważ o ile Pana kioskarz rozpoznaje 
bez żadnych problemów, o tyle mnie 
niekoniecznie. Mój pierwszy „One Man 
Show” i od razu się w nim pojawiłem – 
rewelacja. Jestem Panu za to niezmier-
nie wdzięczny, aczkolwiek chciałbym 
również wyjaśnić pewne sprawy.

zacznijmy od tego, że nie jestem w 
żaden sposób związany z klubem MKS 
Piaseczno, co można było wywniosko-
wać po obejrzeniu Pańskiego filmu. „To 
wyście się zagalopowali”, „Wyście się 
zagalopowali dużo, dużo dalej, przy-
najmniej pan ten... lipski cały” – przez 
większość swojego video zwraca się 
Pan do mnie, chociaż ja jedynie zacy-
towałem w artykule wpis na Twitterze 
członka zarządu drużyny MKS Piasecz-
no (którego zresztą obecnie nie ma, ale 
nic w internecie nie ginie, ponieważ 
wynaleziono coś takiego, jak klawisz 
print screen). Ponadto uważa Pan moją 
publikację za rodzaj jakiegoś ataku. Otóż 
to nieprawda, gdyż nigdy nie miałem na 
celu w Pana uderzyć. Gdybym faktycznie 
chciał, to dałbym tytuł: „zarzeczny się 

prosi” i napisał obszerny artykuł o tym, 
jak to znany w całej Polsce dziennikarz 
od zeszłej soboty podnieca się stanowi-
skiem, którego nikt mu nie zapropono-
wał. Choć oczywiście jakieś rozmowy 
dotyczące współpracy się toczyły, ale ja 
nie chcę w to wnikać. zupełnie źle Pan to 
odebrał. Po prostu słysząc, Pana słowa, 
że „tam jest grzybnia” czy „zastanowię 
się, pomyślę”, nie byłem pewien, czy Pan 
mówi o tym wszystkim poważnie. Wola-
łem się upewnić, czy rzeczywiście cho-
dziło o funkcję dyrektora, a skoro osoba 
będąca w klubie pisze, że rozmowy do-
tyczą współpracy o innym charakterze, 
to musiałem o tym wspomnieć. i do-
dałem, iż kontakty Pawła zarzecznego 
– choćby i jego rola w klubie ograniczyła 
się do udostępnienia notesu – z pewnoś-
cią przydadzą się klubowi. Nawet ładne 
zdjęcie zamieściliśmy – gdzie tu widać 
znamiona ataku?

lekko zirytował mnie fragment, w 
którym tak zwany „Karol” mówi coś o 
tym, że to może gazeta tylko tak napi-
sała itp., a Pan odpowiada, że „papier 
wszystko przyjmie”. W przeciwieństwie 
do Pana ja nie wyznaję zasady, że „dzien-
nikarz pisze nie o tym, co się wydarzy-
ło, ale o tym, co mogło się wydarzyć”. 
W ogóle dziwię się, że nikt jeszcze nie 

wplątał w to polityki. W końcu Pan pro-
wadzi program na antenie Telewizji Re-
publika, a ja – po jednej ze swoich pub-
likacji określony mianem „wysłannika 
Niesiołowskiego” – jestem pierwszym 
lewakiem, który sieje propagandę opo-
zycji, pisząc o chodniku w Chylicach czy 
dziurach na drodze 721...

Więcej drążyć tego tematu nie za-
mierzam. Goni mnie sesja na italianisty-
ce. Jak skończę studia, to będę pilotować 
Pana transfer do Milanu. Milanówek. 
złośliwi powiedzieliby, że tam też nie 
wiadomo, czy będą Pana chcieli jako 
dyrektora, ale ja złośliwy nie jestem, a 
wręcz przeciwnie – niezwykle życzli-
wy ze mnie chłopak. Bardzo Pana ce-
nię jako dziennikarza i wiem, że zależy 
Panu na rozwoju lokalnej piłki, przez 
co sympatia się zwiększa. Dziękuję za 
„OMS” – wspaniała pamiątka – i życzę, 
żeby zamiast „iść w dyrektory”, poszedł 
Pan w politykę. Najlepiej lokalną – wy-
punktował Pan dworzec w Piasecznie, 
na pierwszy rzut oka widać duszę spo-
łecznika.

Dłoń ściskam,
RL

\\\ PIASECZNO

Młodzi zawodnicy Grawitacji 
nowy sezon taneczny rozpoczęli 
z przytupem.

D opiero co świętowaliśmy nowy 
rok, a tancerze Klubu Sportowego 

Grawitacja z Piaseczna już zdążyli od-
nieść spektakularny sukces. Tym razem 
zaprezentowali swoje możliwości na 
dwóch prestiżowych imprezach.

W sobotę 14 stycznia w Łodzi od-
były się Eliminacje do Mistrzostw Pol-
ski w Tańcu Sportowym PzTSport. Na 
pierwszym turnieju eliminacyjnym za-
wodnicy Grawitacji spisali się świetnie 
i we wszystkich kategoriach dochodzili 
do ścisłych finałów. Na pierwszym stop-
niu podium stanęli: Mila Jach-Bartha i 
Michalina Czauderna (duet disco dan-
ce), Aleksander Cybulski (hip-hop), 
dwukrotnie Melania Makowska (disco 
dance solo i freestyle), Dawid Sundra-
ni (hip-hop), Agata Bartkowska i Kin-
ga Obcowska (duet disco dance), Maja 
Klimaszewska (disco dance), zuzanna 
Szewczak (disco dance freestyle), po-
nownie Melania Makowska – tym razem 
w duecie disco dance z zuzanną Koniar-
ską – Aleksander Wierzbicki (hip-hop), 
Oliwia Rybicka i Adela Kamińska (duet 
dance show) i kolejny raz Maja Klima-
szewska (disco slow). Łącznie repre-
zentanci Grawitacji zajęli 12 pierwszych 
miejsc, a oprócz tego wielokrotnie zdo-
byli srebrne i brązowe medale. Nie był 
to jednak koniec emocji.

W tym samym czasie w legionow-
skiej Hali Arena trwała iV edycja Mię-
dzynarodowego Turnieju Tańca TiME 

for DANCE. Przez dwa dni legionowo, 
do którego zjechało ponad 1 300 za-
wodników z 40 klubów, było miejscem, 
w którym królował taniec. Tancerze 
rywalizowali w rozmaitych formach 
tanecznych, a całemu wydarzeniu to-
warzyszyła piękna oprawa.

Sobota stała pod znakiem disco. Po-
dobnie jak w Łodzi, tak i w legionowie 
nie zabrakło złotych medali. Wywal-
czyły je dwie tancerki GRW: Julia Boro-

wiecka oraz laura Szymańska. Ponadto 
wiele zawodniczek doszło do finałów, w 
tym debiutujące Marika Sieczko i zuzan-
na Sutton, które zajęły szóste miejsce w 
duecie. Dzień później halą zawładnęły 
uliczne rytmy hip-hop. Dorobek klubu 
to cztery medale. złoto powędrowało 
do Dawida Sundraniego i Dawida Żaka.

Łącznie w trakcie styczniowego 
weekendu tancerze z Piaseczna wy-
walczyli aż 31 medali! zapowiada się 
wspaniały sezon. Gratulujemy i życzy-
my dalszych sukcesów.

Rafał Lipski

\\\ gÓRA KAlwARIA

Wychowanek KS Nadstal  
Krzaki Czaplinkowskie 
trenował z legią Warszawa  
na obozie w Hiszpanii.

M łody 18-letni defensywny pomoc-
nik pochodzący z Grójca Bartło-

miej urbański swoje pierwsze kroki w 
karierze piłkarza stawiał w juniorach 
Nadstalu Krzaki Czaplinkowskie, gdzie 
trenerem był Maciej Sobolewski. Grał 
razem ze starszymi kolegami w rocz-
niku 95, a w 30 meczach udało mu się 
zdobyć jedną bramkę. Jego talent szyb-
ko zauważyli w Polonii Warszawa, do 
której trafił w 2010 roku. Młodzieżowy 
reprezentant Polski. W barwach „Czar-
nych Koszul” występował w Centralnej 
lidze Juniorów oraz iii lidze łódzko-
-mazowieckiej. Swoją postawą przykuł 

uwagę skautów niemieckiego RB lipsk. 
z Polonii odszedł do lokalnego rywala 
legii Warszawa, co wywołało pewne 
kontrowersje wśród kibiców.

\\\   „Nigdy nie będziesz 
legionistą”

zawodnik nie został entuzjastycz-
nie przyjęty przez fanów „Wojskowych”, 
ponieważ w wieku 14 lat udostępnił na 
swoim profilu na jednym z portali spo-
łecznościowych zdjęcie, które przedsta-
wiało wulgarną oprawę obrażającą le-
gię Warszawa. urbański wydał oświad-
czenie, w którym przeprosił za swoje 
zachowanie, jednakże kibice dalej nie 
akceptowali jego obecności w klubie. 
Oczywiście nie dotyczy to wszystkich 
sympatyków legii.

– Kibice legii, którzy mieszkają w 
moich rodzinnych okolicach (Góra Kal-
waria), kibicują mi. Wszyscy wiedzą, że 
dla mnie Polonia była pierwszym klu-
bem, w którym poważnie trenowałem. 
Do dziś mam koszulkę Tomasza Jodłow-
ca z czasów, kiedy grał przy Konwiktor-
skiej. Dla mnie to wielka pamiątka, też 
pewnie zawiśnie w pokoju. A jak jest w 
Warszawie? Nie jestem rozpoznawalną 
postacią i raczej trudno mi doświadczać 
ich stosunku do mnie. Nie spotkałem się 
jednak z żadnym dogryzaniem przez to, 
co było kiedyś – powiedział pomocnik 
w wywiadzie udzielonym 24 czerwca 
2016 roku serwisowi legia.net.

\\\   Debiut w Lidze Mistrzów
Jego przygoda z legią, póki co, wy-

gląda niezwykle udanie. W zeszłym se-

zonie oraz jesienią regularnie pojawiał 
się na boiskach iii ligi w ekipie rezerw 
mistrza Polski. zadebiutował w Mło-
dzieżowej lidze Mistrzów, w której sto-
łeczny klub rywalizował z młodzieżą 
Realu Madryt, Borussii Dortmund oraz 
Sportingu lizbona. Podopieczni Krzysz-
tofa Dębka zremisowali w tej edycji 3:3 
na wyjeździe z Niemcami oraz 2:2 z Por-
tugalczykami. urbański zbierał bardzo 
dobre recenzje.

– Największe szanse na przebicie się 
do pierwszej drużyny mają pomocnicy 
Bartek urbański i Miłosz Szczepański, 
a w dalszej kolejności Konrad Michalak 
– mówił w październiku „Przeglądowi 
Sportowemu” trener Krzysztof Dębek.

Wszystko idzie w dobrym kierun-
ku. W styczniu wychowanek Nadstalu 
Krzaki Czaplinkowskie razem z druży-
ną seniorów legii Warszawa udał się 
na pierwsze zimowe zgrupowanie. Do 
Hiszpanii szkoleniowiec Jacek Magiera 
zabrał sześciu zawodników z drużyny 
rezerw i u-19. urbański miał przyjem-
ność trenować w towarzystwie takich 
gwiazd jak: Vadis Odjidja-Ofoe, Michał 
Pazdan czy Miroslav Radović. Ponadto 
wystąpił w sparingach przeciwko Armi-
nii Bielefeld (1:2) oraz Grashopper Club 
zurych (0:0). zgrupowanie w Benidor-
mie zakończyło się w ubiegłą sobotę. 
Miejmy nadzieję, że podczas przerwy w 
rozgrywkach ligowych piłkarz przekona 
do siebie trenera Magierę i w tym roku 
uda mu się zadebiutować w pierwszym 
zespole legii Warszawa w Ekstraklasie.

Rafał Lipski

Złoto dla MysiadłaTeraz moje show

Wystrzałowy 
początek

Urbański 
gra z seniorami

„Złote” dziewczyny z Mysiadła

Bartłomiej Urbański

Zawodnicy Grawitacji w czasie  
Eliminacji do Mistrzostw Polski
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\\\ PIASECZNO

W 462 odcinku „One Man Show” redaktor Paweł zarzeczny skupił 
się na analizie mojego artykułu dotyczącego jego współpracy 
z klubem MKS Piaseczno. Postanowiłem pokusić się o drobny 
komentarz, ponieważ nie wszystkie kwestie w materiale zostały do 
końca jasno przedstawione.
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Zamów ogłoszenie 
drObne ZA drObne

tel. 786 202 066

KATEGORIE znAcznIKI
 KUPIĘ  KUPIE
 SPRZEDAM SPRZED
 DAM PRACĘ DAMPRAC
 SZUKAM PRACY SZUKPRAC
  AUTO-MOTO  
KUPIĘ AUTOKUPI

  AUTO-MOTO  
SPRZEDAM AUTOSPRZ

  NIERUCHOMOŚCI  
DO WYNAJĘCIA NIERWYNAJ

  NIERUCHOMOŚCI  
SPRZEDAM NIERSPRZED

  NIERUCHOMOŚCI  
KUPIĘ NIERKUPI

 USŁUGI USLUGI
 NAUKA NAUKA
 ZDROWIE ZDROWIE
 RÓŻNE ROZNE
 ZWIERZĘTA ZWIERZ
 TURYSTYKA TURYST
 MATRYMONIALNE MATR

Koszt 20zł + VAT
Dostawca usług SMS: ScenicGroup Sp. z o.o.
Szczegóły w regulaminie na stronie  
www.przegladpiaseczynski.pl

zAMÓW
ogłoszenie 

dRObnE 
PRzez sMs

92 055

92055
AUTosPRz. sprzedam  
samochód marki skoda,  
tel. 555 555 555

\\\ POwIAT

W ciągu 10 miesięcy liczba 
bezrobotnych zmniejszyła się  
o 660 osób.

P owiatowy urząd Pracy prowadzi 
wiele programów mających bez-

pośredni wpływ na sytuację na piase-
czyńskim rynku pracy. zaliczają się do 
nich między innymi: warsztaty z przed-
siębiorczości, staże, a także program 
„Praca dla Młodych”. Dzięki tym dzia-
łaniom bezrobocie w powiecie maleje, 
a od stycznia do października ubiegłe-
go roku liczba bezrobotnych spadła z 
5179 do 4519 osób. Stopa bezrobocia 
wyniosła wtedy 5,7 procent.

We współpracy z Wojewódzkim 
urzędem Pracy w Warszawie organi-
zowane są Warsztaty ABC Przedsię-
biorczości. Skierowane są one do osób, 
które chciałyby ubiegać się o przyzna-
nie środków na podjęcie działalności 
gospodarczej. Na zajęciach omawia 
się tematy dotyczące rejestracji firmy, 
a także kwestie związane z wypełnie-
niem wniosków itp. Skorzystało z nich 
łącznie 350 osób.

Na dzień 10 listopada 2016 PuP 
przyznał 145 dofinansowań na podję-
cie działalności gospodarczej. Najczęś-
ciej podejmowanymi rodzajami działal-
ności były: handel hurtowy i detaliczny, 
budownictwo oraz usługi fryzjerskie, 
kosmetyczne.

– Prowadzimy działania w wielu 
obszarach, ale uważam, że wspieranie 

osób przedsiębiorczych jest jednym z 
najefektywniejszych narzędzi rynku 
pracy, dlatego szczególnie kładziemy 
nacisk na dotacje dla nowo powstają-
cych firm. Ta forma w sposób szczegól-
ny wpływa na rozwój gospodarczy na-
szego powiatu, bo jak wskazuje analiza 
3/4 firm działa dłużej niż 2 lata, mimo 
że obowiązek prowadzenia działalności 
gospodarczej jest przez rok. Często to 
właśnie dotacja decyduje o powstaniu 
lub nie nowej firmy na terenie powia-
tu. To chcemy kontynuować w kolej-
nych latach – mówi nam Wicestarosta 
Powiatu Piaseczyńskiego Arkadiusz 
Strzyżewski.

innym z programów jest „Praca  
dla Młodych”, który polega na refun-
dacji części kosztów wynagrodzenia  
i składek na ubezpieczenia społecz- 
ne osób bezrobotnych w wieku do 
30 roku życia. Pracodawca jest zobo- 

wiązany do utrzymania stanowiska 
pracy przez 24 miesiące. Do połowy 
listopada skierowanych do pracy zosta-
ło 86 młodych osób. Ten finansowany 
ze środków funduszu Pracy program 
będzie również kontynuowany w tym 
roku.

Kolejną formą pomocy jest dopo-
sażenie lub wyposażenie stanowiska 
pracy dla skierowanego bezrobotnego. 
Wsparcie otrzymało 20 przedsiębior-
ców, którzy utworzyli 22 nowe stano-
wiska pracy.

Dużą popularnością cieszą się sta-
że. W 2016 roku urząd pracy realizo-
wał staże trwające od 3 do 8 miesięcy, 
a pierwszeństwo mieli ci pracodawcy, 
którzy zadeklarowali chęć zatrudnie- 
nia bezrobotnego po odbyciu stażu  
na co najmniej 3 miesiące. Do 10 listo- 
pada 2016 skierowano 163 osoby,  
z których 76 ukończyło staż, a 69 zna-
lazło pracę. Prowadzone są także pro-
gramy aktywizacji osób powyżej 30 
roku życia, a ponadto urząd wspiera 
bezrobotnych będących w wieku po-
wyżej 50 lat.

Jak widać, projekty prowadzone w 
zeszłym roku przez Powiatowy urząd 
Pracy w Piasecznie przyniosły efekty. 
Oby bezrobocie w powiecie zmniejsza-
ło się z każdym kolejnym rokiem.

RL

Dzięki programom urzędu pracy  
łatwiej jest znaleźć zatrudnienie

Pomagają znaleźć pracę
O g ł O s z e n I a
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DAM PRACĘ 
Cukiernika do cukierni w Piasecznie 

tel. 22 756 71 76  
mail: piekarniawzorowa@gmail.com
Pracuj jako Opiekun Seniorów  
w Niemczech. Nie znasz języka?  
Organizujemy kursy od podstaw  
bez opłat. Po 6 tyg. nauki praca  
gwarantowana. Tel. 501 356 229 
PROMEDICA24
PRACA DLA TAPICERÓW I SZWACZEK 
PRODUKCJA KRZESEŁ PIASECZNO 
UMOWA O PRACE ATRAKCYJNE  
WYNAGRODZENIE TEL: 690 330 275
Babik Transport – zatrudnimy osobę 
do pracy w biurze w Górze Kalwarii. 
Zakres obowiązków: fakturowanie, 
rozliczanie kosztów, kadry,  
tel. 662 303 176
Przyjmę do pracy mężczyzn do sprzą-
tania terenów zewnętrznych, Panie 
do sprzątania klatek schodowych na 
terenie Piaseczna. tel w godz. 10-14, 
604 806 446
Zatrudnię fryzjera/fryzjerkę, salon 
Warszawa-Mokotów. Umowa o pracę, 
dobre wynagrodzenie, przyjazna  
atmosfera tel.608304030 

Piekarza do piekarni w Piasecznie  
tel. 22 756 71 76  

Opiekunki, dom opieki,  
tel. 607 034 382
Poszukiwani elektrycy z uprawnienia-
mi E i D oraz magazynier, Antoninów. 
Tel. 511 153 292 
Zatrudnię pomoc do gabinetu stoma-
tologicznego, Piaseczno, Młynarska. 
Tel. 784 225 861
Lakiernik i pomocnik lakiernika,  
Praca pod Piasecznem,  
tel-607 348 271, 607 348 272
Kasjer na stacji Paliw Orlen  
w tarczynie. 605276594
Pracownik magazynowy. Rusztowania. 
Praca fizyczna. tel-502 782 558
Praca w lokalu gastronomicznym, 
Piaseczno, tel-513 047 350
Ankieter/Ulotkarz-Piaseczno.  
Dodatkowe premie! 796 998 009
Fryzjerkę do salonu w Konstancinie 
Jez., tel-506 061 124
Cukiernika i pomoc, tel. 608 079 659
Zatrudnię kierowcę kat. C + E z doświad- 
czeniem, transport krajowy, telefon 
kontaktowy 504 003 491
Fryzjer/-ka do salonu w Piasecznie, 
tel. 501 083 350, 22 716 37 83
Firma sprzątająca zatrudni mężczy-
znę w wieku do 45 lat. Praca w syste-
mie zmianowym po 12 godz. dzień/
noc. Stawka netto 8-9 zł/godz. Praca 
w okolicach Baniochy, dojazd z Góry 
Kalwarii i Konstancina zapewniony. 
Tel. 501 631 374

ustanów, zatrudnię osobę  
z doświadczeniem na stoisko mięsno 
- wędliniarskie, bardzo dobre  
warunki, tel. 602 119 041 

USŁUgI 
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana 
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00, 
603 310 223, 601 623 480 
usługi hydrauliczne, naprawy,  
remonty. najtaniej! 503-107-825
AUTOMATYKA, napędy do bram - 
przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż 
i serwis, tel. 790 331 339 

Anteny, serwis, montaż, gwarancja, 
tel 537 777 181

Auto holowanie, transport pojazdów, 
tanio. Tel-530 540 555
AABRAXAS - tłumaczenia  
tel. 22 711 64 26 , 607 685 074
anteny tv/sat-montaż-serwis.  
tel-502 129 161
Glazura, terakota samodzielnie.  
Tel-694 126 583
Oczyszczanie działek, ogrodnicze 
519-874-891
Alarmy, kamery, domofony,  
tel. 602 281 593 
TYNKI AGREGATEM 533125444
studnie, 601 231 836
Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia, 
tel. 501 299 360  
budowa domów, rozbudowy,  
tel. 508 529 008 
Docieplanie budynków szybko, tanio, 
solidnie, tel. 502 053 214 
Wylewki agregatem, tel. 668 327 588
Stiuki - www.artselekcja.pl,  
tel. 510 266 143
Naprawa pralek, tel. 602 322 951
Ocieplanie poddaszy pianą pur,  
tel. 668 327 588
Renowacja mebli, tel. 510 266 143
Krycie dachów, naprawy,  
tel. 511 928 895
Malowanie, szpachlowanie, ocieplanie 
poddaszy, tel. 513 137 581
Remonty, tel. 505 970 480
Hydrauliczne, tel. 660 130 799
Glazurnicze, tel. 660 130 799

NIERUCHOMOŚCI wyNAJEM 
Magazyny w Antoninowie od 100 m 
kw, ochrona całodobowa,  
tel. 604 470 270, 604 470 370
Kawalerka umeblowana 33 m kw. 
centrum Piaseczna, tel. 603 204 965
Wynajmę pawilon lub sprzedam  
przy ul. Szkolnej w Piasecznie.  
Tel-799 763 621

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 
działka zabudowana 1150m2, okolice 
Konstancina. tel-535 467 856

piękne domy 136m2  
działka 1600m2 pod piasecznem. 
zakochaj się www.ogrodynarni.pl 

Ostatnie! tel. 791130132 
Sprzedam 3 pokojowe, bezpośrednio 
73m2, z ogródkiem, Góra Kalwaria, 
601 336 557
segment w centrum góry Kalwarii- 
tel. 602 810 143
tanio pół bliźniaka w czersku  
– tel. 602 810 143
Dom gotowy do zamieszkania,  
okolice Konstancina.  
Tel-535 467 856
Sprzedam działki nad jeziorami  
od 900m2, 140km od Warszawy,  
linia brzegowa, media,  
www.cesardzialki.pl, tel. 605 099 422
Działka 1000m2, okolice Konstancina. 
Tel-535 467 856
BEZPOŚREDNIO SPRZEDAM  
NAROŻNĄ DZIAŁKĘ 715 M KW  
W ZALESIU DOLNYM PRZY GŁÓWNEJ 
DRODZE TEL. 501 156 766
nowy segment w zabudowie  
szeregowej 125m2 z garażem,  
ogródek. atrakcyjna cena.  
góra Kalwaria tel. 602 235 319 
Kawalerka w Piasecznie, 34m2, 
pierwsze piętro, bezpośrednio,  
tel. 602 126 180

AUTO-MOTO KUPIĘ 
Skup aut, całe, uszkodzone. Wersje 

angielskie. szybko, solidnie, gotówka. 
tel. 510 357 529 

Skup aut, stare, uszkodzone,  
skorodowane, tel-530 540 555
Skup Lanos, Nubira, Tico.  
Tel-530 540 555
Skup aut całe i skorodowane  
tel. 502 242 752

ZDROwIE 
„DOBRE SMAKI” catering  

kaloryczny, Piaseczno i okolice,  
tel-606 224 489  

LECZENIE PIJAWKAMI,  
RUNÓW, UL. SOLIDARNOŚCI 49,  
tel-516 172 275

gASTRONOMIA 
Mela Verde, Kuchnia włoska,  
ul. Sikorskiego 1a, 22 736 42 43

ZwIERZĘTA 
Strzyżenie psów w STUDIO MAXi,  
Piaseczno tel. 731954508

FINANSE 
AAAPOŻYCZKA – oferta dopasowana 
do Twoich potrzeb, do 25 tys. 
Tel. 500 029 852

dOdATEK PRACA/OGłOSZENIA
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